
STUDENTAVISA I TRONDHEIM NR.06 111. ÅRGANG 29.04.25 - 12.08.25

GRA
TI

S

Samfundet uten Equinor 16 | ADHD hos kvinner 20 | Feministisk sport 36

Exchange student 
bought ticket to a 
party that ended 

in disaster   
Page 10



Under Dusken er et uavhengig organ for studenter i Trondheim, 
utgitt av Studentmediene i Trondheim AS. Under Dusken blir  
distribuert gratis i Trondheim, og kommer ut seks ganger i  
semesteret. Under Dusken arbeider etter god presseskikk i 
henhold til Vær Varsom-plakaten. Den som mener seg rammet 
av urettmessig omtale oppfordres til å kontakte redaksjonen.

Under Dusken blir utgitt av Studentmediene i Trondheim som får 
økonomisk støtte av Velferdstinget i Trondheim og Studenter
samfundet i Trondhjem, som står uten redaksjonelt ansvar.

Miljøtrykksak fra 
Trykkpartner AS.

TIPS OSS! 
tips@studentmediene.no

      

Pupper er ikke ment for å bli sett ovenfra

NO - 123

Lisensnr. 241823
Sertifikat nr. 1638

ANNONSERE? 
salgssjef@studentmediene.no

REDAKTØR UNDER DUSKEN
Kjersti Eline Stuen
 –  Tlf: 909 78 838
avisredaktor@studentmediene.no

NESTLEDERE UNDER DUSKEN
Eline Kielland
–  Tlf: 993 23 727
avisnestleder@studentmediene.no

Elfrida Setra  
–  Tlf:  915 99 673
nettredaktor@studentmediene.no

ANSVARLIG REDAKTØR 
STUDENTMEDIENE I
TRONDHEIM AS
Helene Hasselknippe
 –  Tlf: 996 86 866
ansvarligredaktor@studentmediene.no

DAGLIG LEDER
Eirik Guldvog Christophersen
–  Tlf: 454 89 798
dagligleder@studentmediene.no

SALGSSJEF
Sigrid Dobbertin
salgssjef@studentmediene.no

NYHETSREDAKTØR
Stener Storstenvik
nyhetsredaktor@studentmediene.no

DEBATTREDAKTØR
Anna Kongshaug
debattredaktor@studentmediene.no

REPORTASJEREDAKTØR
Anette Rauan
reportasjeredaktor@studentmediene.no

KULTURREDAKTØR
Nora Lerkerød Alnes
kulturredaktor@studentmediene.no

FOKUSREDAKTØR
Mathea Alten-Ronæss
fokusredaktor@studentmediene.no 

MUSIKKREDAKTØR
Emilia Sahara Andersen Brahim
musikkredaktor@studentmediene.no

FOTOREDAKTØR 
Annlaug Marie Evjenth Sørhaug
fotoredaktor@studentmediene.no

GRAFISKSJEF 
Hedda Vinje Sand
grafisksjef@studentmediene.no

ILLUSTRASJONSSJEF
Kian Nouri
illustrasjonssjef@studentmediene.no

DESK 
Katrine Sætereng (sjef), Karianne 
Folkvord Furset, Even Kaushik, Cecilie 
Bjørnsdotter Raustein, Benedikt Erikstad 
Javorovic, Bendik Brodshaug, Andrea 
Barland, Christina Xenaki, Kristoffer 
Ramsøy Fredriksen, Sina Leirvik, Mari 
Kaslegard 

GRAFIKERE 
Hedda Vinje Sand (1)
Mia Langeland (1-9, 20-24)
Eva Langholm (10-15)
Nora Louise Grimstad (16-19)
Heidi Lysgård Fagerheim (25-29) 
Maria Cecilie Barfod (30-35)
Martine Bræck Hanssen (36-40)
Ingrid Kvernevik Knudsen (42-47)
Kristian Nikolai Hansen (48-57)

KORREKTURSJEF
Andrea Barland

FORSIDE
Hans Einar Tuhus Fuglum, Ingve 
Aleksander Hetland

I denne utgaven

LES MER PÅ UNDERDUSKEN.NO

LARS MONSEN-STEMNING

2025 er friluftslivets år. Visste du ikke det før nå, er 
du heldig med at vi har et halvt år igjen.

Side 25

DALJE-LIVET ER HELLIG

Ære være daljer i det høyeste, og fred på jorden 
blant daljer som studenter har glede av. 
 

Side 30

KOM DEG NED I KJELLEREN

Fremkalling er det nye kule. Studentenes kamera
klubb viser at fotografiens kunst ikke er død. 

Side 42



LEDER
ANSVARLIG REDAKTØR I 
STUDENTMEDIENE I TRONDHEIM

ILLUSTRASJON: Linn Zhu Yu Grotnes

Amerikanske tilstander i norsk presse
Salg av NRK er et steg mot ukultur i norsk presse. Det er derfor skremmende 
å se et slikt forslag sendt på Stortinget.

Helene Oldervik Hasselknippe

I januar i år kom Frp med et forslag om 
å selge NRK, altså å privatisere pressen. 
Dette er et av Frp sine farligste politiske 
forslag. Vi er nemlig avhengige av at den 
frie pressen oppfører seg og får grunnlag 
til god presseetikk fra et skattefinansiert 
mediehus. Kun med et offentlig NRK 
oppnår vi dette. 

I USA er det ingen sterk allmennkring
kaster, og mediene er spredd over 
mange forskjellige private mediehus. 
Politisk lener disse seg fra ytre venstre 
til ytre høyre, gjerne mot et parti de 
støtter ekstra mye. Det fører til en mer 
polarisert befolkning som ikke klarer 
å snakke med folk med ulike politiske 
syn. Vi kan ikke bli sånn. Derfor må vi ha 
NRK for å beholde det beste grunnlaget 
vi allerede har. 

Pressen er avhengig av å ha noen å 
se opp til, og ikke minst tilbake til. 
NRK hadde monopol på de første 
radiosendingene i 1933, og det samme 
skjedde med TVsendingene fra 1954. 
Det var dermed NRK som skapte 
standarden om hvordan troverdige 
nyheter skal se ut, og hvordan et seriøst 
og nøytralt mediehus skal oppføre seg. 
Disse egenskapene er essensielle for vår 
tiltro til mediene. 

Ikke minst, dersom NRK gjør feil, er 
de åpne om disse. Dette er festet i Vær 
varsomplakaten i Norge. Den frie 

pressen forventes å følge denne. Det 
er disse normene som gir kilder vern, 
men som også påser at alle sider i en sak 
får si sin mening. De passer på at vi i 
pressen har en standard. Guttegjengen 
som bestemmer seg for å lage en 
podkast, følger ikke nødvendigvis disse 
retningslinjene.

Hvem som helst kan spre informasjon 
og desinformasjon. Da er det spesielt 
viktig at vi kan stole på at redaksjonelle 
produkter med NRKlogo er gjen
nomført seriøse og objektive. I en tid der 
unge bruker mye av dagen sin på sosiale 
medier, der spesielt des informasjon 
spres raskt, er det viktig at NRK 
holder seg relevant også der. 

Det kan være skummelt om vi ikke 
følger med. Ikke alle jeg har snakket 
med fra Frp om dette forslaget 
har fått denne saken med 
seg. Det er en skummel 
ut vikling mot en nyhets
hverdag ute lukkende 
preget av private medie
hus. Ifølge Faktisk.no 
sin menings  måling 23. 
april, er Frp landets andre 
største parti. Jeg vil oppfordre alle til 
å sette pris på allmenn kringkasteren vår, 
fordi det kan være ganske reelt å miste 
NRK om det ikke følges med på. Nå som 

stortingsvalget nærmer seg, blir dette 
desto mer aktuelt. 

NRK var starten på mediekulturen 
i Norge, og det er en stor styrke i 
demokratiet å beholde en sterk offentlig 
og objektiv allmennkringkaster. Derfor 
bør vi gjøre motstand når politiske 
partier ønsker slike forslag.
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SAMFUNDETLEDER

Et hjertesukk fra en jobbsøker
Webcruiter. Jobylon. Teamtailor. Workday. 
Smartrecruiters. Desperate studenter må 
forholde seg til en stadig mer omfattende og 
forvirrende jobbsøkingsprosess

Jeg leverte en gang en jobbsøknad klok
ken 23:47 samme kveld som fristen gikk 
ut. Jeg fikk følgende svar klokken 14:58 
dagen etter: «Etter nøye overveielse 
har vi dessverre gått videre med andre 
kandidater denne gangen.» Hele 15 
timer senere, ja. Tilgi meg om jeg setter 
spørsmålstegn ved akkurat hvor nøye 
den overveielsen kan ha vært.

Om man, som meg, tar en sivilingen
iørgrad ved NTNU, er det et krav for 
å begynne med masterskrivingen å ha 
minst seks ukers relevant arbeidserfaring. 
Også for mange andre studenter har den 
relevante sommerjobben gått fra å være 
et solid pluss i boken, til noe du nærmest 
«må» ha for å ikke ha hull i CVen. Ikke 
minst kan sommerjobben være helt 
nødvendig for å få studentøkonomien 

til å gå rundt. Da er det en utfordring at 
jobbsøkerprosessen blir mer omfattende, 
forvirrende og ressurskrevende – for 
begge parter.

Mange studenter er skyldige i å benytte 
seg av verktøy som Chat GPT når de 
skriver jobbsøknader. Vi kan ikke 
klandre dem når bruken av algoritmer 
og KI fra bedriftene er så utbredt, og så 
åpenbart som i eksempelet jeg beskrev 
innledningsvis. Det er sjelden jeg sitter 
i en ansettelsesprosess med et tydelig 
bilde av at det er et menneske i den 
andre enden. 

Det er fremmedgjørende og isolerende 
å søke jobb etter jobb, og kjenne på at 
mesteparten av kommunikasjonen 
består av automatisk genererte eposter, 
oppretting av brukere på diverse 
rekrutt eringsnettsider og lenker til 
ulike evnetester. Tiden der man kunne 
printe ut CVen sin og banke på dører er 
for lengst over.

Evnetester i seg selv er ikke nødven
digvis negativt –  det er fint at vi får flere 

muligheter til å vise arbeidsgivere 
hva vi kan. Men når du skårer 

svært bra på en evnetest, for så 
å få et avslag uten noen videre 
begrunnelse enn at det var 

ekstra mange søkere i år, så 
sitter man litt igjen med en 

følelse av at man har gjort 
masse arbeid uten grunn.

Om du har kommet deg gjennom hele 
hinderløypen, bestått alt av evnetester 
og intervjuer med glans, så må du 
ikke tro at du kan senke skuldrene. I 
disse nedgangstider er det stadig fare 
for at du får sommerjobben – eller 
fulltidsstillingen – din avlyst rett før 
opp start. Nettsiden konsulentkarma.no 
fører en logg over konsulentselskaper 
som har utsatt studenter for dette fra 
2023 og til i år. Avlysningene skjer typisk 
fordi selskapene finner ut at de ikke har 
råd til å ansette noen likevel. Ifølge 
advokater i Nito er det høyere risiko for 
at jobben blir kansellert, jo tidligere man 
blir ansatt.  

Det er forsåvidt en naturlig utvikling 
at kampen om de kloke hodene fører 
til at studenter ansettes stadig tidligere. 
Jeg har imidlertid blitt mer skeptisk til 
jobbannonser som lover at man skal få 
bryne seg på spennende og utfordrende 
prosjekter – nesten et helt år før jobben 
har oppstart.

Et bedre møte med arbeidslivet er både 
ønskelig og mulig. Det avslaget jeg 
husker aller best fra i høst, inneholdt en 
personlig tilbakemelding fra en av de 
ansatte, om hva de likte og ikke likte med 
min bakgrunn. Det er det eneste stedet 
jeg er sikker på at jeg kommer til å søke 
igjen neste år.

RAMI CHUMBER

Samfundetleder

ILLUSTRASJON: Edvard Solgaard
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Nylig kom det ut at Norgesgruppen 
hadde et overskudd på 4,88 milliarder 
kroner før skatt. Ja, nesten fem milliarder 
kroner de tjener på meg og deg, ved at vi 
går på butikken og handler varer vi er 
helt avhengig av. 

Det er mye snakk om dyrtid og vansk
elige kår for mange. Hvorfor stiller vi oss 
ikke mer kritiske til dagligvarekjedene 
som kontrollerer mer og mer av 
produksjonskjeden og samarbeider om 
å dytte prisene opp?

For et par måneder tilbake hadde jeg 
en noe uhyggelig opplevelse en fredag 
kveld, da jeg til min store forferdelse 
innså at jeg ikke var alene om godteriet 
mitt, for der var det nemlig to levende 
maur i posen min. 

Det førte til mild panikk og ufrivillig 
godtestopp, men påfølgende personlig 
boikott av denne dagligvarekjedens 
smågodt. En epost sendt, en beklagelse 
mottatt og to poser sjokolade på vei 
til min postkasse. Strengt tatt ikke 
nødvendig, men sier man nei til en slik 
kompensasjon som fattig student? Det 
gjorde i hvert fall ikke jeg.

Uheldigvis for denne godteriprodu
senten var tilfeldigvis dagen mine to 
poser sjoko lade ankom postkassen, 
samme dag NRK pub liserte en sak om 
krymp  flasjon. Altså at innholdet i eller 
størrelsen på mat varene blir mindre, 
mens prisen er den samme eller øker. 
Dette satte i gang en irri tasjon som har 
vart siden. 

Tre dagligvarekjeder kontrollerer nesten 
95 prosent av dagligvaremarkedet, som 
til syvende og sist går på bekostning av 
oss forbrukere. Prisene stiger og maten 
kommer i mindre kvanta, som gjør at 
kilosprisen stiger til værs. Butikkene 
kutter varer fra konkurrenter og selger 
kun sine egne produkter, altså produkter 
der de styrer hele produksjonskjeden

Hvorfor skal du bry deg? Jo, fordi det 
er varer du er helt avhengig av. Det har 
store konsekvenser for mange at prisene 
stiger. Norske dagligvarekjeder trenger 
mer konkurranse. 

Stadig mindre konkurranse gjør at noen få store aktører sitter igjen med 
store overskudd, mens vanlige folk må betale mer for maten.

Matvareprisene har økt med 8,5 prosent 
det siste året, nesten dobbelt så mye 
som inflasjonen ellers. Dette er særlig 
et problem for dem som har minst, som 
oss studenter. Vi har råd til mindre og 
mindre, og en stadig større andel av 
budsjettet vårt går til mat.

Det er ingen naturlov at matvareprisene 
bare stiger og stiger. Det er noen som 
bestemmer at det er slik og tjener 
store summer på å beholde systemet 
som det er i dag. Både politikere og 
dagligvarekjedene bør ta ansvar og 
sikre at vanlige folk ikke forblir taperne 
på butikken.

ILLUSTRASJON: Victoria Lillejord Stenshagen

GURO VESTBY

Journalist i 
Under Dusken

Mens vi spinker og sparer, går 
matvarekjedene i overskudd

Når algoritmer går Når algoritmer går 
foraN kuNsteNforaN kuNsteN
I dag ser jeg en stadig sterkere tendens til at kropp og sex blir brukt i 
promotering av musikk, spesielt på sosiale medier. 

Musikkbransjen er preget av både ava
ntgarde og kommers. Som kvinne og 
musiker i bransjen vil jeg dele noen syns
punkter om å bruke kropp og sex som 
salgs metode.

Kropp og hud på sosiale medier drar 
mange likerklikk. Disse likerklikkene 
har ingenting å gjøre med suksessen 
eller verdien min som musiker. Musi
kerens verdi kommer fra musikken som 
blir utøvd.

Musikken og kunstens kjerne er felles
skap, formidling og nyskaping – ikke 
lik erklikk og følgere. Sekunders syn
lighet i et algoritmestyrt oppmerk
somhetsøkosystem skal aldri trumfe 
subs tansen i kunsten.

Barn og unge blir påvirket av det de 
møt er på nettet, særlig fra det som 
frontes i musikk og kjendisverdenen. 

Jenter nede i åtteårsalderen kjøper i 
dag retinolserum for å behandle ald
ringstegn. De formes til å tro at verdien 
deres ligger i utseendet, lenge før de har 
rukket å utforske sin egen stemme og 
talent. 

Du kan være en lettkledd og sexy femi
nist; det ene utelukker ikke det andre. 
Men å bruke kropp og skjønnhet aktivt 
som salgsmetode under dekke av 
feminisme er i mine øyne å undergrave 
de generasjonene av kvinner som har 
kjempet, og fortsatt kjemper, for å bli 
vurdert på bakgrunn av kompetanse og 
talent. 

Katy Perry ble sendt ti minutter ut i 
verdensrommet «for å inspirere kvinner» 
– mens kvinner i Nasa stille forsvinner 
fra nettsiden. Symbolikken er ikke til å 
unngå.

Kvinner er mer enn skjønnhet og 
kropp; kvinner er ikke til pynt. Det er 
ikke frigjøring å reprodusere de samme 
mekanismene som har marginalisert 
kvinner. 

Når kvinnekroppen blir et verktøy 
for markedsføring, selv av kvinner, 
så lurer jeg på om det egentlig er 
kvinnefrigjøring, eller bare en ny form 
for tilpasning til gamle forventninger.

Kvinner skal ha samme friheter som 
menn. Men det betyr ikke at vi må 
kopiere menns feilsteg for å bevise vår 
likestilling. Vi kan gjøre ting annerledes.

Jeg tror ikke at dette bare er en «manns 
verden», der vi kvinner må spille de få 
kortene vi er tildelt. Jeg tror at spillet 
kan endres. At vi kan bygge en bransje 
der fellesskap, musikalitet og originalitet 
betyr mer enn kropp og likes.

Jeg er selv en ung kvinne i et manns
dominert jazzmiljø. Jeg føler meg ens
om og utenfor til tider. Men jeg har også 
for bilder som minner meg på at jeg ikke 
trenger å følge patriark atets og kapit
alismens møkkete fotspor for å lykkes 
– jeg kan tråkke opp min egen vei.

Det finnes utallige kvinnelige artister 
som har oppnådd suksess – hva man 
nå enn legger i det begrepet – ved å la 
komp etansen og kunsten tale.

Musikk er en av de mest kraftfulle og 
samlende kreftene vi har, og er sårt trengt 
i en verden med stadig økende konflikt 
og uro. Ikke la kunsten bli overkjørt av 
overflatiske idealer og algoritmer. 

ILLUSTRASJON: Thomas Vevle Bruknapp

TUVA OLSSON

Jazztrompetist og 
komponist
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Every year students spend endless hours 
preparing for going abroad. The stress is 
never-ending in the search for fun-filled 
experiences and new friends for the new 
semester. The research and preparations 
are mostly done online and through 
social media.

Zoé Heyd is one of the many students 
who started preparations early. She went 
to Oslo in January to go on exchange. 
She was intrigued when she got an email 
from a company called The Student Life 
(TSL), promoting an unforgettable 
welcoming event at a local nightclub. 

– I thought it was great. I thought 
I was going to meet other exchange 
students and just have a good time. They 
said if I booked an early ticket it would 
be cheaper, so I did, Heyd says.

When buying the 15 euro ticket, Heyd 
was also invited to a Whatsapp group 
chat for international students in Oslo. 

– There were maybe 50 members or 
so. I’m not sure, some of them seemed 
to be administrators as well. There was 
not a lot of activity, but before the party 
there was a group call that I joined, Heyd 
continues. 

The group chat, call and party are all 
parts of packages that The Student Life 
offers online for international students 
all over the world.

– We sell welcome packages to stu-
dents arriving in a new city. They may 
contain information about the new city, 

virtual meetups, group chats and events 
or parties, according to Ernst Lighthart, 
spokesperson for The Student Life. 

The Student Life is one of many 
entrepreneurship companies in a new 
digital global market for international 
students. 

Lighthart says the goal is to prepare 
students for their new journey, and 
connect them before and after they 
arrive. Consisting of international 
students, The Student Life claims to 
know a thing or two about the nerves 

international students face before going 
abroad. 

– Our online team, the ambassadors, 
are or have been exchange students 
themselves and prepare virtual meetups 
and manage online communities, 
Ligthart says. 

– It was a weird group call
The group call was Heyds first time 
talking to fellow international students 
going to Oslo at the same time.

Global party planning for international students is a massive business. 
Exchange student Zoé Heyd prepurchased tickets online, but the night 
ended in disaster. 

TEKST: Sofie Børresen og Tuva Margrethe Wiik Bergquist | ILLUSTRASJON: Edvard Solgaard og Eugen Johnsen
ILLUSTRASJONSFOTO: Ingve Aleksander Hetland og Hans Einar Tuhus Fuglum

😍🔥👍

OKAY: Zoé Heyd has moved on since the 
incident, but wants to warn other students 
before buying tickets online. Foto: Privat

TO CRY ALONE 
IN THE COLD

Zoé paid 15 Euros 
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– It was weird. In the meeting you 
only talked about yourself. There was 
a Romanian guy leading the meeting, 
he had never been to Oslo and knew 
nothing about the city. He just asked 
questions about what people were into 
and so on, says Heyd.

She felt confused that the meetup 
didn’t include any locals or any 
information about Oslo. 

In a statement to Under Dusken 
regarding Heyd's situation, TSL suggests 
that the virtual meeting might have 

been a part of the package they offer 
customers.

– If it was a group chat related to 
one of our events, it is possible that the 
person messaging was a student helping 
to coordinate a pre-meetup before the 
party. It could have been one of our 
ambassadors or community managers, 
says TSL in the statement.

Neither the group chat nor the virtual 
meetup was a massive success for Heyd. 

– I did not really participate in the 
group chat, but I talked to a few of the 

– We’re mostly using DJs and clubs 
to arrange the logistics of the party on 
the night itself. They know the cities 
and local rules the best. The clubs must 
feel safe and we try to do our utmost to 
stick with partners and clubs that have 
good reputations and behaviour, says 
Lighthart.

However, he acknowledges that there 
are issues with the way they operate 
organizing their events.

– Sometimes the clubs have unfor-
e seen problems, which might lead to 
change of venues. That is obviously not 
ideal, but we will always make sure that 
we offer the students what was promised, 
says Lighthart.

With regards to Heyds case, TSL 
states that these situations may happen 
at events with low attendance.

– In order to ensure a good atmos-
p here for both students and the venue, 
the club may sometimes decide to allow 
additional guests in, says TSL in their 
statement to Under Dusken.

Left the club in tears
For Heyd, the night ended in a feeling of 
complete disaster and loneliness. 

– I remember leaving the club. I was 
really upset and crying, this was not what 
I expected at all. My friends laugh about 
it today, says Heyd. 

After being in Oslo for a few months, 
Heyd has made a few friends, and even 
went to Ålesund with one of them for the 
Easter break. However, the memories of 
the party still stay with her. 

– It was such a bad night. Now I’m 
fine with it, I only paid around 15 euros, 
which I did try to get  refunded because I 
was really angry. However, I could never 
get a hold of TSL, so it never happened, 
says Heyd.  

She went less digital after that night, 
and became friends with one of the 
girls she met through the group chat, 
whom she originally planned on going 
to a second TSL party with, though they 
never went. 

– Which is fine. It is not that much 
money, says Heyd.

Heyd believed that TSL was the ones 
organizing and had responsibility for the 
events. She believes that the information 
about their role was not clear before she 
bought the tickets.

– Of course this should have been 
clearer. It seemed obvious to me that they 
were the organizers, not just promoters 
of the events, Heyd says. 

The Student Life says they are not 
able to comment further upon Heyd’s 
situation. 

other participants privately and tried 
to arrange some meetups with some of 
them, Heyd says.

Never met any other 
international students
Heyd remembers the first week in Oslo 
vividly.

– It was horrible. The first few days I 
was just really alone and depressed. Then 
there was the party, Heyd says.

The party was first located at the club 
KJ10, and then the venue was changed 
last minute to another venue, called 
Lawo.

– I thought it was a bit weird, but I 
still went. It was not too far away, and 
I wanted to meet other international 
students and maybe make some friends, 
Heyd says. 

When Heyd went to the venue, she 
was surprised by what awaited her. 

– I had seen the ads, they promised 
other international students and an 
opportunity to make new friends. I was 
so disappointed when I went up to one 
of the groups there and asked them if 
they also bought a TSL ticket. They said 
no, Heyd says. 

Heyd can’t remember meeting anyone 
from TSL that night. She says she went 
way out of her comfort zone for this 
night. 

– I don't really party a lot back home. 
I don’t drink or anything like that, but I 
wanted to meet new people here in Oslo. 
I thought that there would be a party and 
some introductions, Heyd says. 

– We let the venues  
run the parties
The Student Life explains that they 
themselves don’t have much input on 
the party.

LOCAL: The Studio 26 management would 
rather have students turn up and buy tickets 
in advance than online. Foto: Tuva Margrethe 
Wiik Bergquist
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Operating in 60 cities  
from their home office
Networking through social media and 
selling tickets for parties digitally on a 
global scale is a relatively new concept, 
but it is becoming increasingly common. 
TSL says they build trust and collaborate 
with venues to ensure quality.

– We have been doing this for years. 
We usually try to maintain relationships 
with these places for years. We try to be 
at the clubs, maybe one of our DJs are 

there, or one of our people are there. 
People we trust, says Lighthart.

TSL has a team who contacts the 
different clubs in 60 different cities, 
after recommendations through their 
network.

– We have three event planners and 
two event managers. They are the ones 
checking in with the clubs and sending 
emails saying “hey”, says Lighthart.

According to The Student Life, how 
the party is and what it includes differs 

from club to club, so their packages will 
differ.

– Whether a wardrobe or coat check 
is included depends on the venue, says 
TSL in a statement.

– They do not feel real to us
In Trondheim, there are currently no 
events by companies like TSL, but 
similar companies have contacted local 
clubs, to which Studio 26 are skeptical. 

– The companies start with flattery: 
“We have looked at your club, it looks 
great, you are doing a great job.” It's all 
fluff, says Joachim Bøe Mortensensen, 
daily manager of Studio 26, a local club 
in Trondheim.  

At one point Studio 26 received 
partner ship offers almost every week, 
the partners would get the ticket income, 
and Studio 26 would get the bar sales. 

– They send all these promo videos 
displaying what an event could be like. 
Parties in Paris, Dubai, Berlin and so 
on. It does not feel real to us, Mortensen 
says.

Tickets to TSL events cost around 15 
euros each, covering around 60 cities. 
Selling 100 tickets for 3 events in each 
city, would make roughly 270 000 
euros each semester, excluding costs. 
This is Under Dusken’s estimate, TSL 
does not wish to comment on their 
income. However, these companies are 
completely dependent on clubs to have 
the events and the free use of social 
media to gather the students.

– We feel that those who are doing it 
have found a loophole. The opportunity 
is there to make money. So it is up to the 
consumers, and we who rent out our 
premises, to be critical, marketing chief 
at Studio 26, Susann Vågen, explains. 

Venues get several  
emails per week
Studio 26 are not planning on promoting 
themselves digitally or cooperating with 
digital promoters in order to sell tickets 
in the near future.

– Maybe it is a bit old school, but we 
want to meet who we’re making deals 
with in person and explain to them. 
Also, students aren't supposed to find 

out about us online, that becomes so 
impersonal, says Vågen.

Mortensen agrees with her.
– It’s Trondheim, we are a small town. 

We are not Miami or anything like that. 
It's very simple. When we are at work, 
we talk to the international students. It 
is about being available, Mortensen says. 

For them it is not only about meeting 
the students physically. 

– It is difficult to know who you can 
trust over a computer screen, Mortensen 
fills in.

Sometimes the demands from 
these global companies have been 
overwhelming.

–  We have previously gotten several 
emails per week, and it’s like they change 
their names: “Hi, I'm Linda.” “Hi, I’m 
Scott.” Then sometimes they've already 
created groups or events on Facebook, 
before we have even said yes to a 
collaboration, Mortensen explains. 

Things move fast, there are unclear 
messages and it is uncertain who you 
communicate with. The owners feel like 
they lose control of their venue. 

– Trust is something  
you can’t download
They prefer working with student 
organizations locally, whom they can 
meet and trust.

– There you don’t get any red flags, 
because you talk to them all the time 
throughout a year, so you know who you 
have to deal with. It’s roughly the same 
person who books the events every time, 
Vågan adds.

They have a contract describing how 
the collaboration is going to happen. 
This helps build trust between the parties 

involved, as well as securing the control 
of the venue. 

– We have built our collaborations 
with local student networks. And trust? 
That's not something you can download, 
Mortensen states.

Studio 26 knows that even though 
other clubs might be going online in 
promoting, they feel as though being 
your friendly neighbourhood club might 
be the best solution.

– Why change a winning recipe? Of 
course there are good solutions digitally, 
but it creates new problems, Vågen 
concludes. UD
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I 1917 startet festivalen UKA på 
Studentersamfundet i Trondhjem. Der 
gjøglerglede er kjent som UKAs mor, er 
pengemangel kjent som UKAs far.

Utgangspunktet for festivalen var at 
den skulle fungere som en inntektskilde 
for Studentersamfundets da trange øko
nomi. Et drøyt århundre senere fun
gerer forholdet mellom UKA og Sam
fundet på samme måte. Dette bekrefter 
leder Monica Rolfsen ved Samfundets 
finansstyre. 

– UKA er jo for show, og det skal 
være morsomt. Men det er også for å få 
inntekt til Samfundet. 

Hun forteller at Samfundets øko
no mi normalt går i minus, men at det 
jevner seg ut med overskuddet fra UKA. 
Dermed er UKA avgjørende for at 
driften av Samfundet skal gå rundt.

– Samfundet har bare gått i pluss to 
ganger. Det var i 2016 og 2018. Ellers 
har det alltid gått i minus. Men så går 
det bra fordi UKA drar inn mye over
skudd, sier Rolfsen.

For eksempel ble Samfundets drifts
resultat i 2020 et underskudd på drøye 
to millioner, men årsresultatet endte på 
én million i pluss etter overføringer fra 
UKA. 

Dette gjensidige økonomiske forhol
det er til og med festet i Samfundets 
lover.

UKAs inntekter har i hovedsak bestått 
av øl og billettsalg, men samarbeids
partnere har også stått sentralt. Slik som 
i 2007 da samarbeidet med Equinor ble 
startet. 

Klarer seg fint uten 
Equinor nå
Både våren 2023 og våren 2024 var det 
mye diskusjon og dramatikk om hvor
vidt Storsalen ved Studentersamfun
det kom til å kutte samarbeidet med 
Equinor. 

Den gangen ble det et knapt flertall 
for nei, men samarbeidet skulle likevel 
snart ta slutt da Equinor selv valgte å 
avslutte samarbeidet høsten 2024. 

UKEsjef Selma Lindseth Lindeman 
forklarer at det avsluttede samarbeidet 

TEKST: Guro Vestby og Oskar Sterud | ILLUSTRASJON: Pil Ulheim

UKA holder på lave priser, 
selv uten oljepenger
Samfundet går med underskudd og forventer 
at overskudd fra UKA skal redde økonomien.

har betydd at de må jobbe rundt de nye 
problemstillingene, men at det slik sett 
ikke har vært et problem for UKA25. 

– Vi fikk vite om det såpass tidlig, så 
da må man bare forholde seg til det, for
klarer Lindeman. 

Lindeman påpeker at Equinor har 
vært en god hovedsamarbeidspartner i 
mange år, men at man nå står i en helt 
annen situasjon enn for 20 år siden, 
ettersom det finnes en bedre organi
satorisk struktur. 

– Det har krevd mye mer planlegging, 
og mye tid har gått med til å se på 
detaljer og prioriteringer for å få balan
sert budsjettet, sier hun.

– Vi har absolutt gønnet på
Til tross for at UKA ikke lenger har 
den lukrative samarbeidsavtalen med 
Equinor, garanterer Lindeman en stor
slått festival.

– Vi har absolutt gønnet på, altså. 
Samtidig har vi måttet ta stilling til hva 
vi skal prioritere, forteller Lindeman. 

Arrangementene og det store teltet i 
Dødens dal består, men Baccaratteltet, 
som var i Høgskolenparken i 2023, 
droppes. 

– I år har vi ikke det samme behovet 
for plass som tidligere, ettersom vi har 
fått nybygg, forklarer UKEsjefen. 

Billettprisene, som så langt er tilnær
met like som for to år siden under UKA
23, er også en prioritering fra arrangø
renes side.

– Vi mener at billettpriser er viktige 
for oss. Vi er en studentfestival, og 
prisene skal gjenspeile dette, fastslår 
Lindeman.

UKA25 har så langt ikke fått inn en 
ny hovedsamarbeidspartner på lik linje 
med Equinor. Men de har fått med 
Spare bank 1 som ny partner, i tillegg 

STARTET SOM INNTEKTSKILDE: Leder Monica Rolfsen ved finanstyret 
ved Samfundet forklarer at UKA ble startet som en festival for å sikre 
inntekt til Samfundet. Foto: NTNU
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dato er det eneste studenthuset i Norge 
som er. 

Rolfsen opplyser også om at Sam
fundet dessuten alltid har hatt kommer
sielle deler med forretningsvirksomhet 
i bygget, både frisørsalong, skobutikk 
og en bankfilial. I likhet med dagens 
7Eleven, som er en del av Reitan
avtalen.

– De betaler basert på omsetning. Jo 
mer du kjøper hos 7Eleven, jo mer 
bet aler de i husleie til Samfundet, så en 
slik avtale er gunstig for begge parter, 
forklarer Rolfsen. 

Ville ikke stoppet Equinor-
avtale
I likhet med Equinoravtalen vekket 
Reitanavtalen etiske og moralske spør
s mål om hvordan Samfundet driftes. 
På vårens generalforsamling legges det 
frem nye etiske retningslinjer for den 
fremtidige driften av Samfundet. Disse 
gjelder blant annet «bærekraftig og ans
varlig drift» og «etisk innkjøp og sam
arbeid».

Leder Rami Chumber ved Studenter
samfundet i Trondhjem forteller at de 
kommende retningslinjene er en del 

OVERORDNET NIVÅ: Leder Rami Chumber ved Samfundet forklarer at de 
nye retningslinjene ikke utelukker videre oljesamarbeid. Foto: Torstein Olav 
Eriksen/Under Dusken

PRIORITERINGER: UKEsjef Selma Lindseth Lindeman forklarer at lave 
billettpriser er en viktig prioritering for UKA. Foto: foto.samfundet.no

til Sit, Nordconsult, PWC og Bane nor, 
som er med fra tidligere.

– Sjefen for UKA 2023 uttalte på et 
Sam fundsmøte i 2024 at UKA kon
taktet over 300 bedrifter for å være 
hovedsamar beidspartner, uten hell. Kan 
dere relatere til dette?

– I likhet med UKA23 og tidligere 
UKEr har mye tid gått til å jobbe med 
UKAs partnerstruktur. Vi har derfor 
hatt kontakt med flere bedrifter, men 
jeg har ikke noe tall på hvor mange, 
svarer Lindeman. 

Samtidig legger Lindeman til at 
UKA kontinuerlig har kontakt med 
potensielle samarbeidspartnere, uten 
at hun kan kommentere ytterligere på 
hvilke bedrifter det er snakk om. 

Deler på ansvar for 
overskuddet
Videre forklarer Lindeman om ansvaret 
man kjenner på som UKEsjef. Hun 
forklarer at UKEstyret hele tiden re
vurderer budsjetter, og at ansvaret for å 
få festivalen til å gå rundt økonomisk er 
noe hele UKEstyret deler. 

– At man blir valgt til UKEsjef er en 
tillitserklæring fra storsalen. Det viser 
at folk tror man klarer å skape en bra 
festival, forklarer Lindeman. 

Men hele ansvaret for økonomien 
havner ikke i fanget på UKEsjefen. I 
tillegg til UKEstyret har UKEsjefen 
ob servasjonsplass i finansstyret og kan 
rådføre seg der dersom det er nød
vendig. 

– Det er regler for hvor mye vi kan 
signere for før leder for finansstyret 
må godkjenne det. Vi har absolutt god 
støtte fra Samfundet om og når det er 
nødvendig. 

UKEsjefen utdyper at hun kjenner 
på ansvaret for å sikre et visst overskudd 
til Samfundet. 

Tall fra regnskapet i 2024 viste at 
Samfundet hadde et driftsresultat på 
minus tolv millioner kroner. Etter inn
skudd fra UKEfondet på 5,3 millioner 
kom årsresultatet på minus 8 millioner. 

Rolfsen forklarer at Finansstyret 
kommuniserer en forventning til over
skudd som er nødvendig for en sikker 
økonomisk drift videre. 

– Vi pleier ikke si offentlig hva det 
ligger på, i tilfelle man akkurat ikke 
når den, men det er et overskudd vi er 
av hengig av for å få det til å gå rundt, 
utdyper Rolfsen.  

– Alternativet er konkurs
Utenom inntektene fra UKA består 
Sam fundets inntekter av medlemskap, 
arrangementer, konserter, og ikke minst 
ser vering.

– Ølsalg. Når vi holder arrangementer 
som gjør at folk kjøper øl, så blir det 
mye inntekt av det, forteller Rolfsen.

I tillegg har Samfundet samarbeids
avtaler med andre selskaper, eksempel
vis Reitangruppen. Avtalen ble inngått 
i 2021 og inkluderte blant annet at 
Reitangruppen skulle bevilge øko no
miske midler mot å påta seg ansvaret for 
dekorering av et av de nye utestedene 
på nybygg.  

Avtalen vekket mye oppmerksomhet 
da den ble annonsert, og flere uttrykte 
misnøye om at en kommersiell aktør 
skulle innta Studentersamfundet. 

– Alternativet til at vi ikke skal være 
kommersielle, er at vi kan gå konkurs, 
forklarer Rolfsen. 

Hun legger til at det ikke hadde blitt 
noe nybygg uten Reitanavtalen.

Hun forklarer videre at Studenter
samfundet har som mål å fortsette å 
være eid av studentene, noe de per dags 

retningslinjene ikke skal fun gere som 
en erstatning for resolu sjoner og interne 
meningsytringer, forteller Chumber.

Rolfsen forklarer at strategiplanene 
som de etiske retningslinjene er en del 
av, kommer i etterkant av nybygg, som 
har gjort driften av Samfundet større 
og mer kompleks.

– Det er helt unikt sammenlignet med 
de forrige 100 årene Samfundet har blitt 
driftet.

Strategien byr på handlingsplaner 
som koordinering og samarbeid på 
tvers av de ulike gjengene, samt utleie 
av lokale. I tillegg til målsetninger som 
medlemstall. 

– Så vi prøver å jobbe mer planmessig 
fordi vi må, da vi har en litt mer kre
vende økonomi. Og jeg tror jo det er 
smart uansett, skal vi bestå i 100 år til, 
avslutter Rolfsen. UD

av den langsiktige strategien for Sam
fundet, og viser til punkter i planen.

– Målet er å få økt bevissthet rundt 
sosialt ansvar. Samfundet skal være 
preget av tillit og en høy etisk standard.

– Ville det hypotetisk sett vært 
prob lematisk å fortsatt hatt Equinor 
som samarbeidspartner med de nye 
retningslinjene?

– Retningslinjene utelukker ikke sam
a rbeid med oljesel skaper som Equ inor. 
Dette er intensjonelt, og hand ler om at 
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– Jeg følte meg dum i alle skoletimene og 
hadde ikke sjanse til å få med meg noe 
av det læreren sa, forteller studenten Siri 
Linnéa Thorvaldsen.

32-åringen studerer til å bli yrkes-
faglærer ved NTNU, og fikk en ADHD-
diagnose for 3 år siden. Sammen med 
statsvitenskap- og barnevernsstudent 
Caroline Wolowiec Berntzen forteller 
hun om hvordan det var å få svar etter 
mange år.

Ble anbefalt å slutte 
på videregående 
Thorvaldsen husker en skolehverdag der 
hun ikke hang med i undervisningen 
og hadde dårlige karakterer. Samtidig 
var hun spenningssøkende og ofte på 
legevakten. På ungdomsskolen skapte 
dette et tydelig skille mellom henne og 
de andre elevene.

– Jeg ble fryst ut av de andre jentene 
og stemplet som en bråkmaker blant 
foreldrene til flere i klassen, forklarer 
hun.

På videregående ble nivået enda 
høyere og hun falt helt av. Med 100 
dager fravær ble hun anbefalt av lærerne 
å slutte i nesten alle fag, noe hun gjorde.

– Det fikk meg til å tro at jeg var dum, 
lat, og ikke fikk til noe i forhold til de 
andre.

Også Berntzen, som i dag sjonglerer 
flere studier og verv, kan se tilbake på en 
krevende ungdomstid der skolen var det 
kjedeligste hun visste om.

– Jeg tenkte da at skolen absolutt 
ikke var noe for meg, men det hang nok 
sammen med at jeg var dårlig i fagene.

Unge Berntzen fikk stadig kjeft av 
lærerne fordi hun var urolig og ikke 
gjorde som hun fikk beskjed om. 

TEKST: Julianne Kyoo-Ree Eikrem og Karen Krokeide | FOTO: Ingve Aleksander Hetland, Annlaug Marie Evjenth 
Sørhaug og Hans Einar Tuhus Fuglum | ILLUSTRASJON: Natalia Sokolowska

Gikk 16 år uten diagnose
De ble stemplet som bråkmakere og tenkte at skolen ikke var for 
dem. Ingen plukket opp at jentene hadde ADHD. 

– Jeg pratet hele tiden og vandret 
rundt i klasserommet istedenfor å følge 
med i timen, forteller hun.

Mødre vet best
Til tross for at Berntzen og Thorvaldsen 
skilte seg ut i klasserommet, var det 
ingen lærere som plukket opp at det 
kunne ha en annen årsak enn ren 
kjedsomhet eller faglige utfordringer. 

– Det var bare flaks at mamma hadde 
mye kjennskap til ulike diagnoser 
gjennom yrket sitt, forteller Berntzen.

Med en skråsikker mor fikk hun 
til slutt henvisning til barne- og 
ungdomspsykiatrien for utredning. 
Halvannet år senere ble diagnosen 
bekreftet, til alles store overraskelse.

– Verken lærerne eller elevene trodde 
på det. De mente jeg ikke hadde det, men 
jeg hadde heller ikke hørt om at ADHD 
var noe jenter kunne ha, sier hun. 

Dette var heller ikke noe som streifet 
Thorvaldsen eller fastlegen hennes, til 
tross for mange turer til fastlegekontoret 
på grunn av en langtidssykemelding.

– Jeg fikk bare beskjed om å gå turer, 
og følte at jeg ikke kom noen vei med å 
gjøre det.

Selv om Thorvaldsen i dag har lært 
seg å håndtere diagnosen sin, synes 
hun det er synd at hun ikke fikk hjelp 
tidligere. 

– Det er vondt at ingen stoppet opp og 
hjalp meg. Jeg er 32 år og kunne startet 
å utdanne meg for 10 år siden. Jeg har 
havnet veldig langt bak.

I dag kan hun takke moren til 
ekskjæresten, som foreslo at hun 
skulle sjekke seg for ADHD. 

– Det føles som om jeg 
har fått et nytt liv.

Enklere å aksep tere 
seg selv 
Etter mange år var det en enorm lettelse 
for begge å få bekreftet diagnosen.

– Det var deilig å endelig få en for-
klaring. Jeg var veldig takknemlig for at 
mamma insisterte på at jeg skulle få en 
utredning, forteller Berntzen.

Psykiater og professor Solveig Klæbo 
Reitan ved Institutt for psykisk helse 
ved NTNU forteller at behandlingen 
på mange måter er todelt. Hun påpeker 
at å anerkjenne at man har en diagnose 
er like viktig som medikamentell beh-
a ndling.

– Mange kjenner seg igjen i å ha hatt 
negative tanker om seg selv, fordi de ikke 
har forstått at hjernen deres fungerer på 
en annen måte.

For Thorvaldsen stemmer dette på 
en prikk, og diagnosen bidro til en 
betydelig forbedring av selvbildet. I dag 
opplever hun mestring og jobber med å 
bygge opp selvtilliten. 

– Diagnosen gjør det enklere å 
akse ptere meg selv, og jeg kan jobbe 
med å lære meg strategier og håndtere 
utfordringene bedre.

IRONISK: Yrkesfaglærerstudenten Siri Linnéa 
Thorvaldsen møtte opp feil dag da hun 
endelig skulle gjennom utredning for ADHD. 
Foto: Stener Storstenvik
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Økende diagnostisering 
blant jenter og kvinner  
Tall fra Folkehelserapporten utgitt av 
Folkehelseinstituttet viser en betydelig 
økning av ADHD-diagnoser blant 
jenter og kvinner. Dette gjelder særlig 
aldersgruppen 16–24 år, hvor tallene har 
doblet seg.

Psykiater Reitan forteller at økt 
kunnskap på feltet fører til at flere diagno-
stiseres først i voksen alder. 

– Tidligere har ansiktet til diagnosen 
tilhørt den sju år gamle ADHD-gutten 
som klatrer høyt og lavt og er i aktivitet 
hele tiden, forklarer hun.

Ny kunnskap vis er derimot at man 
ikke kan ute lukke diag nosen hos still-
ferdige barn, fordi en stor andel i stedet 
har mye indre uro. Reitan mener derfor 
at økningen av ADHD-diagnostisering 
blant jenter og kvinner kommer av 
naturlige årsaker.

– Hvis du ikke vet at diagnosen kan 
arte seg på flere måter, leter du ikke etter 
riktige symptomer. Da fanger man ikke 
opp alle som trenger hjelp, tilføyer hun.

Med hjerne på høygir 
Ifølge Thorvaldsen handler ADHD-
vanskene om mange små ting som gjør 
hverdagen slitsom. Et eksempel er at hun 
tar inn alle inntrykkene rundt seg like 
sterkt. For en som distraheres lett, blir 
det vanskelig å filtrere bort det uviktige.

– Det gjør det umulig å svare på 
spørsmål som rettes mot meg, og jeg 
føler meg dum fordi jeg ikke klarer å 
følge med.

Det krever mye energi av henne å 
skille ut det viktigste i en samtale, noe 
som gjør sosiale situasjoner slitsomme.

– Jeg prøver hele tiden å maskere 
disse impulsene. Det kan være å unngå 
å snakke for mye, avbryte andre som 
snakker, eller fremstå roligere for å ikke 
virke irriterende for andre.

Reitan bekrefter at dette er en kjent 
sak, og at det ofte går utover arbeids-
evnen og studiene.

– Med utallige tanker, støy og distrak-
sjoner som man prøver å ignorere, er 
dep resjon og utbrenthet typiske følge-
tilstander. Hjernen slites til slutt ut, fordi 
den er på høygir hele tiden, forklarer 
psykiateren.

Berntzen merker derimot ikke at dia-
gnosen begrenser henne, men trekker 
frem små situasjoner i hverdagen som 
kan være irriterende.

– Kjæresten min må ofte komme med 
nøkler, mobil og lommebok, fordi jeg har 
ekstremt dårlig utstyrskontroll, forteller 
hun og ler.

Hyperfokusets 
hjelpende hånd
Psykiater Reitan bekrefter at samfunnet 
trenger mennesker med en såkalt 
ADHD -hjerne, og at det vanker en rekke 
positive egenskaper knyttet til diagnosen.

– De er ofte kreative, uredde, tenker 
utenfor boksen og ser løsninger andre 
ikke ser. I tillegg til å ha det som kalles 
hyperfokus. 

Berntzen trekker også frem disse 
egenskapene som noe positivt.

– Jeg har en ekstra driv når jeg først er 
engasjert i noe, uttrykker hun.

Thorvaldsen har hatt flere altopp-
slukende hobbyer, fra perling til løping, 
men forteller at interessen ofte forsvinner 
like plutselig som den dukket opp.

– Det ligger flere halvgjorte prosjekter 
rundt omkring som jeg ikke er ferdig 
med, og som jeg heller ikke kommer til 
å gjøre ferdig, sier Thorvaldsen og ler.

– 5–10 prosent av befolkningen har 
ADHD. 
– ADHD står for «Attention Deficit 
Hyperactivity Disorder».
– Kjernesymptomene er 
oppmerksom hetsvansker, 
hyperaktivitet og impulsivitet.
– ADHD skyldes flere årsaksfaktorer, 
men er i stor grad arvelig. 
– Diagnosen utarter seg ulikt blant 
kjønnene, og jenter viser oftere 
uopp merksomhet uten hyperaktivitet 
og impulsivitet.

Negativ til 
selvdiagnostisering  
Thorvaldsen håper at flere får hjelp, 
men ser negativt på at stadig flere selv-
diagnostiserer med kvasivitenskapelig 
innhold på sosiale medier. Hun ønsker 
at flere får kunnskap om omfanget av 
diagnosen.

– Selv om utfordringene høres små 
ut, påvirker det livet mitt i stor grad, 
forklarer hun.

Thorvaldsen synes det er sårbart 
å utlevere alle detaljer om hvordan 
diagnosen påvirker livet hennes. Derfor 
forteller hun heller om de hverdagslige 
tingene, men dette kan være med på å 
bagatellisere diagnosen.

– Da er det mange som sier at de 
kjenner seg igjen og mener at de også har 
ADHD, uten at de skjønner omfanget.

Selv om ADHD diskuteres oftere i 
mediene, er det fortsatt lite kunnskap 
om symptomene hos jenter. Thorvaldsen 
håper på mer oppmerksomhet rundt 
dette slik at unge får hjelp tidligere. 

– I fremtiden håper jeg at unge slipper 
alt det vonde som kommer med å ikke få 
hjelp, sier hun. 

Thorvaldsen understreker at sam-
funnet må bli bedre til å akseptere at vi 
alle er forskjellige, og at det er plass til 
alle.

– Det er fint med dem som fargelegger 
utenfor strekene også, avslutter hun. UD

UTSATT: Psykiater Solveig Klæbo Reitan 
forteller at personer som lever med 
ubehandlet ADHD har høyere risiko for å 
slite med rus, psykiske lidelser og å bli utsatt 
for overgrep. Foto: Thomas Eckhoff

FLERE TEGN: Statsvitenskap- og 
barnevernstudent Caroline Wolowiec 
Berntzen mister stadig nøkler, 
lommebok og mobil. Likevel tok 
det lang tid før noen skjønte at hun 
hadde ADHD. Foto: Stener Storstenvik

Hoved trekkene 
ved ADHD
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Det er mange fordeler med friluftsliv, spesielt 
som student i en hektisk hverdag når man 
trenger å hente seg litt inn igjen. 

Friluftslivets år 2025: 
vil få flere ut på tur
TEKST: Sigrid Auno | FOTO: Ingve Aleksander Hetland og Sigrid Auno | ILLUSTRASJON: Kian Nouri

Psykiater Solveig Reitan forteller deg hvorfor du ikke har det. 

Hun understreker at mange kan kjenne seg igjen i symptomene på ADHD, men at 
symptomer forekommer hos alle mennesker. Å kjenne seg igjen i noen av disse er 
ikke synonymt med å ha ADHD.

– Vi har alle kjedet oss og falt av i en samtale, men det er mengden og at det 
hemmer pasientens hverdag som åpner for utredning, forklarer hun.

Hun legger til at ADHD ikke kan påvises ved hjelp av prøvetaking, og at det derfor 
krever klinisk kompetanse for å fastsette.

Dersom du likevel kjenner deg igjen i mange av symptomene og opplever store 
vansker på grunn av disse, kan du ta kontakt med noen som kan hjelpe, for eksempel 
fastlegen. 

Tror du at du har ADHD 
etter å ha lest 

denne artikkelen?
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Frisk luft og et avbrekk fra studiet kan ha store 
fordeler for både hjernen og kroppen. Friluftslivets 
år blir arrangert hvert tiende år med støtte fra 
Klima- og miljødepartementet og i samarbeid 
med andre foreninger. Målet er å inspirere flere til 
å prøve ulike friluftsaktiviteter, samt å ta mer vare 
på naturen. 

I Trondheim finnes det flere tilbud for studenter 
som vil komme seg mer ut. Både NTNUI og 
DNT ung har et bredt tilbud av ulike aktiviteter 
og arrangementer. Disse er fine arenaer å starte på 
hvis man ikke helt vet hvor man skal begynne. I 
Trondheim er man også heldig med at man har kort 
vei til blant annet Bymarka, som gjør at man ikke 
trenger å dra langt for å komme seg litt ut. 

En ny gnist på «skolebenken»  
NTNUI ski og fjellsport er en av flere grupper 
i NTNUI som tilbyr utendørsaktiviteter for 
studenter. Tone Linnea Rattfelt Pihl er leder for 
NTNUI ski og fjellsport, og forteller at en tur ute 
gjør at man klarer å koble av i en ellers stressende 
hverdag. 

– Man får en ordentlig pause, fordi man faktisk 
ikke har muligheten til å sette seg ned og studere. 
Så får man en pause fra mobilen og hverdagen. Man 
blir helt avkoblet.

Man kan oppleve at lange dager med studier ikke 
nødvendigvis alltid fører til effektiv jobbing. Pihl 
forteller at en tur ute i naturen gir en ekstra gnist i 
hverdagen. 

– Jeg tror absolutt det har en effekt. Når man 
kommer tilbake så har man fått mer energi til å 
faktisk jobbe med studiene. 

Fra byliv til friluftsliv
Magnus Platena kommer fra et lite sted i München. 
Der besto ikke hverdagen av å komme seg ut i 
naturen, og lysten til å utforske dette mer gjorde at 
han valgte Norge som utvekslingsland. 

– I Tyskland har vi ikke så mye urørt natur fordi 
det bor mennesker overalt, forteller Platena. 

Norge blir altså sett på som et sted hvor man kan 
få oppleve urørt natur, noe som settes pris på av 
mange. Platena er klar i talen på spørsmålet om 
hvordan det å bo i Trondheim har gjort at han har 
begynt med friluftsliv.

– I Trondheim møter man mennesker som har de 
samme interessene, men som har mer erfaring. Da 
føles det tryggere å dra på tur fordi de vet hvor man 
kan gå, sier Platena og referer til erfarne turfølger i 
NTNUI ski og fjellsport. 

Pihl forteller at tilbudet til NTNUI gjør det lett 
for mindre erfarne studenter å komme seg på tur. 

– Vi arrangerer en del helgeturer. Da drar vi åtte 
til ti stykker og bor på hytter eller i telt, og det er 
noen i gruppen vår som organiserer turen. Det 
krever ikke så mye planlegging for den som deltar, 
man trenger bare melde seg på. 

Det kan føles som om at man ikke har tid til 
å sette av en dag eller to til en tur, men kommer 
man seg ut vil det nok ha positive gevinster for 
konsentrasjonen. 

– Det kan være litt vanskelig å sette av en hel helg, 
men det er alltid veldig verdt det når man først gjør 
det, forteller Pihl. 

I Trondheim er det også lett å komme seg ut i 
skog og mark uten at man trenger å være ute i flere 
dager. Bymarka anbefales av både Pihl og Platena. 

– Vi har sosialkomitéen som arrangerer mer 
lavterskelopplegg, som for eksempel båltur i 
Bymarka, sier Pihl. 

Platena har selv blitt en del av sosialkomitéen 
etter at han kom til Trondheim.

Er man glad i naturen, tar man 
vare på den
Målet for Friluftslivets år er å få flere på tur og ut 
i naturen. Er man ute i naturen får man også lyst 
til å ta vare på den. Det forteller styreleder Kjell 
Fordal ved Trondhjems turistforening, en del av 
Den norske turistforening (DNT). 

– Det er viktig at vi bidrar til at barn får vokse 
opp i, og til at de blir bedre kjent med, naturen, 
forteller Fordal. 

DNT har lagt opp til egne dager og arrangementer 
for å markere Friluftslivets år. I vinter hadde de 
blant annet «Hele Norge båler». DNT tilbyr også 
overnattinger på hyttene deres hvis man ikke vil 
sove i telt. 

– Det er et godt tilbud, etter min vurdering, og 
det finnes også selvbetjente hytter, forteller Fordal. 

Det kan være en samfunnsgevinst at flere 
benytter seg av naturen, både fordi det er godt for 
helsen, men også fordi det gjør at man får lyst til å ta 
vare på naturen. Dette er én av grunnene til at man 
har satt i gang Friluftslivets år. 

– Hvis du ser det fra samfunnets side, så er det 
når du lærer deg å være i naturen at du blir glad 
i naturen, og da tar du også vare på den, forteller 
Fordal. 

HENGEKØYETUR: Kjell Fordal forteller at et populært og enkelt alternativ, hvis man vil 
prøve å sove ute, er å teste hengekøye. 

MULIGHET FOR REPARASJON: Trondhjems turistforening driver med salg av brukt 
turutstyr, og de tilbyr mulighet for å få reparert det som har blitt ødelagt. 

FRILUFTSLIVETS ÅR: Styreleder Kjell Fordal ved Trondhjems 
turistforening forteller at hensikten med Friluftslivets år er å få 
flere ut i naturen. 

HELT STILLE: Magnus Platena forteller at det er godt å bytte ut 
bylydene med stillhet og fuglekvitter innimellom. 

UT PÅ TUR: Lederen Tone Linnea Rattfelt Pihl ved NTNUI ski 
og fjellsport forteller at du enkelt kan melde deg på turene til 
NTNUI, hvis du er interessert i å komme deg ut. 
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Gir livet mening og verdi
Fordal mener det ikke er tvil om helsegevinsten 
fysisk aktivitet gir, men trekker også frem at 
turgleden gir ham mer enn bare dette. Man får rett 
og slett nye verdier i livet av å være ute i naturen. 

– Det er godt for helsen. Det er godt for sinnet. 
Det gir deg fine opplevelser og mening med livet, 
sier Fordal. 

Isabel Ritcher er førsteamanuensis for Institutt 
for psykologi ved NTNU. Hun kan fortelle at det 
faktisk har store psykologiske fordeler å være ute 
i naturen. 

– En tur i grønne omgivelser kan gi bedre 
konsentrasjon, lavere stressnivå og bedre humør, 
og det er mye mer effektivt enn for eksempel å ta en 
pause med mobilen, forteller Ritcher.

Friluftsliv er også en mulighet for å hente seg inn. 
Det er ikke alltid lange dager på sofaen er løsningen 
for å føle at man henter seg inn og har mer energi 
etterpå.

– Naturen gir oss en unik mulighet til å «lade 
opp» mentalt. Oppmerksomheten vår fungerer som 
en muskel som blir sliten av all informasjonen og 
stimulien vi utsettes for i løpet av en dag.

Det er få ting som virkelig hjelper oss å hente oss 
inn igjen, men søvn og tid i naturen er to av dem, 
sier Ritcher videre. 

Det å bare kjenne været og den friske luften på 
kroppen gjør altså noe med hjernen. Også Pihl fra 
NTNUI kjenner seg igjen i dette. 

– Det er deilig å bare få frisk luft og kjenne litt 
på været. Og så er det jo fint å få fysisk aktivitet og 
bevege seg litt, sier Pihl. 

Friluftsliv kan i tillegg ha enda flere gode 
konsekvenser. Blant annet kan det gi bedre 
selvbilde, i tillegg til å minske symptomene på 
psykiske lidelser. 

– I stedet for å fokusere på utseendet og 
prestasjon, som mange unge kan kjenne på press 
rundt, gir friluftsliv mulighet til å kjenne på 
mestring og stolthet over hva kroppen kan gjøre. 
Det er en sunn kontrast til mye av det vi møter i 
sosiale medier og studiehverdagen, forteller Ritcher.

Hun påpeker at naturen påvirker mental helse 
ved å bidra til å redusere symptomer som stress, 
angst, depresjon og ensomhet.

– Det gjelder ikke bare for personer med 
alvorlige psykiske utfordringer, men også for de 
som har milde plager eller bare trenger en pause fra 
hverdagen – noe som ofte gjelder studenter.

En fordel å like kvinner 
Naturen og fjellet gir også en gyllen mulighet for å 
møte venner, og kanskje en partner for livet. Hvis 
man vil finne kjærligheten i fjellet er det en ekstra 
fordel hvis man liker kvinner, skal vi tro Fordal. 

– Man kan jo treffe hverandre ute i naturen. Det 
er faktisk litt overvekt av kvinner som går i fjellet, 
forteller han.

Pihl forteller at det er noe helt eget å møte på 
mennesker når man er i naturen. Kanskje noe av 
grunnen til at folk finner hverandre i naturen har 
med åpenheten nordmenn plutselig får med én 
gang man kommer seg ut. 

– Det er en fin måte å være sosial på, og en fin 
måte å møte nye folk på. Man har andre typer 

BEHJELPELIGE: Ansatte i Trondhjems turistforening sin butikk hjelper gladelig 
til, og kan komme med gode råd hvis man ønsker å komme seg på tur. 

PSYKOLOGISKE FORDELER: Isabel Ritcher er 
førsteamanuensis ved NTNU Institutt for psykologi, 
og kan fortelle at friluftsliv har positive psykologiske 
fordeler. Foto: NTNU 

samtaler og blir kjent på en annen måte enn man 
gjør til vanlig, sier Pihl. 

Det er altså sosialt, og man får opplevelser man 
ikke ellers ville fått med venner i byen. 

– Det er nok mange som har truffet hverandre 
i fjellet, og så har man minner for hele livet, sier 
Fordal. 

Et enkelt sted å starte 
Er du interessert i å komme deg ut, er det mange 
muligheter til det i Trondheim. Både Trondhjems 
turistforening og NTNUI ski og fjellsport er gode 
alternativer. Man kan også enkelt starte alene med å 
gå turer i nærområdene som verken krever erfaring 
eller stort med planlegging. 

– Det beste tipset for en som ønsker å komme seg 
mer ut i Trondheim er å gå en tur i Bymarka. Den er 
i nærheten uansett hvor man er. Det er den enkleste 
formen for friluftsliv, forteller Fordal. 

Pihl og Platena benytter seg også av Bymarka. 
Siden Bymarka er så nærliggende, gjør den det 
enkelt å komme seg ut når været er best. 

– For min del handler det mye om å se på 
værmeldingen og utnytte når det er sol, sier Pihl. 

Fordal forteller at studietiden er en fin periode 
av livet å teste ut friluftsliv.

– Som student har man ofte mer tid og legger opp 
hverdagen slik det passer seg, og i Trondheim er 
det mange som kan hjelpe en med å komme i gang, 
avslutter Fordal.  UD

(Turene er hentet fra Ut.no) 

 ILLUSTRASJON: Eugen Johnsen

Tips til turer når man trenger 
et avbrekk fra lesesalen i 
eksamensperioden: 
Månen, fjelltopp: Denne turen starter 
ved Dragvoll. 

Gråkallen/Skistua: Her kan man ta 
18-bussen helt opp til Skistua (som også 
tilbyr servering) og gå derfra. Ønsker 
man en lengre tur kan man starte fra 
Ila og gå opp. 

Ladestien: Denne turen kan lett tilpasses 
til lengden man selv ønsker. På turen 
er det også mulighet for servering på 
Ladekaia eller Sponhuset. 

Rønningen gård: Her kan man kjøpe seg 
en bolle og nyte solen. Turen starter ved 
Granåsen busstopp. 

Utenom disse er det mange turer og stier 
å utforske i trondheimsmarka. Kartet på 
Ut.no gir en enkel og god oversikt.  

 REPO
RTA

SJE  28
 R

EP
O

RT
A

SJ
E 

 2
9



FO
RBRU

KER  30

TEKST: Tuva Martine Ambjørseiet I FOTO: Lan La | ILLUSTRASJON: Natalia Sokolowska

Jubileum, ridderorden og spesielle bragder. Disse byr 
alle på muligheten til å skaffe seg en ny medalje. Eller 

i studentlingoet: en ny dalje. 

Et krasjkurs i
daljekultur

For noen ivrige studenter er samlingen tatt 
til et nytt nivå, og dressjakken transformert 
til en minnebok fra studenttilværelsen. 

Én kilo daljer 
Energi- og miljøstudent Thomas Torseth 
har etter fire år som student opparbeidet seg 
en god samling med daljer og pins. 

– Jeg veide dem og det ble til sammen 1,1 
kilo i bare daljer og pins, forteller han.

Tidligere fysikkstudent Viktor Mikalsen 
viser seg som en verdig utfordrer til Torseth 
med sin samling. Etter omtrent 40 daljer og 
100 pins, sluttet han å telle. 

– Jeg innså ganske fort at jeg måtte 
dedikere denne dressen til daljer. Etter 
bare et par stykker så har du ødelagt stoffet, 
forklarer han. 

Torseth gjorde seg samme erfaring da 
samlingen ble så stor at det tok for lang tid 
å ta alle av, for så å feste dem igjen. 

Nært til hjertet
For Torseth har samlingen bygd seg opp 
etter å ha sittet i styret til linjeforeningen til 
energi- og miljø, Emil, i både 2023 og i 2025. 

– De fleste daljer kommer fra linje-
foreninger som har jubileer, der eksterne 
styrer blir invitert. Drar man på mange av 
disse så vil det jo fylle seg opp, sier Torseth. 

I løpet av studie tiden hadde Mikalsen 
en rekke verv i linje foreningen Delta. 
Han var blant annet sjef for arrange-
ment komitéen, jubileumssjef og leder 
for hele linjeforeningen. I tillegg har 
han vært frivillig i realfags kjelleren og 
organisasjonskollegiet. 

– Noen daljer får man også ved at man 
har utført spesielle bragder, sier Mikalsen. 

Begge er enige i at det er en hyggelig måte 
å vise at man er engasjert på, og hva man 
har vært med på. 

– Jeg får mange spørsmål, særlig nå når 
jeg er tilbake i styret, som en «gamling» som 
har vært med på alt, forteller Torseth. 

Da kan man vise til de forskjellige daljene 
og fortelle om historien bak. 

– Og hvis man møter noen med samme 
dalje som deg, så betyr det at man har 
vært på samme arrangement. Da kan man 
mimre tilbake til det sammen, sier Torseth.

Det er også en måte å hedre egen 
linjeforening, og de foreningene man er 
venner med. 

– Den siste daljen man har fått skal man 
feste øverst. Litt som en hyllest til de siste 
som har hatt jubileum, sier Torseth. 

Mikalsen legger til at det er vanlig å ha 
daljene til sin egen linjeforening nærmest 
hjertet. 

– Jeg har min egen linjeforeningsdalje 
øverst, så Smørekoppen sin, siden det er 
vår venneforening. Og så har jeg pinsene 
til samboeren min sin linjeforening, legger 
Torseth til. 

Små samtalestartere
I møtet med andre linjeforeninger har man 
også muligheten til å bytte til seg pins.

– Er man på jubileum og ser at noen 
kommer fra en annen linjeforening enn deg, 
kan man spørre om de vil bytte pin med deg, 
forklarer Mikalsen. 

De små nålene skal altså vise seg som 
gode påskudd for å komme i snakk med 
fremmede på fest. 

– Det er en fin samtalestarter, enten på 
vors eller i løpet av kvelden når man er på 
gallaen, forklarer Mikalsen. →
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MISTET TELLING: Tidligere fysikkstudent Viktor 
Mikalsen har mistet telling på hvor mange 

daljer og pins han har. 

IMPONERENDE SAMLING: Selv etter bare tre 
år i linje foreningen har energi- og miljøstudent 
Thomas Torseth opparbeidet seg én kilo med daljer. 

Guttene beskriver det som en egen 
atmosfære hvor alle i linjeforeningsstyrer 
synes det er gøy å bytte med hverandre. 

– Man kan egentlig bare løpe bort til noen, 
prikke dem på skulderen og spørre om de 
vil bytte pin med deg, forklarer Mikalsen 
videre.

Torseth sammenligner det med hvordan 
man byttet russekort med hverandre i 
russetiden. 

– Eller som å samle på pokémonkort på 
barneskolen, sier Mikalsen. 

Guttene forklarer at noen pins er litt 
vanskeligere å få tak i enn andre. 

– Emil sin er for eksempel litt vanskelig å 
få tak i, fordi vi bare får med oss én hver vi 
kan bytte bort, forklarer Torseth. 

Er man heldig kan man prøve å bytte én 
Emil-pin mot tre andre pins. 

Noen av linjeforeningene på Dragvoll 
kan være et sjeldent syn på jubileumsgallaer. 
Det gjør at også pinsene deres er sjelden 
vare. 

– Her har jeg for eksempel pinnen til 
linjeforeningen Jump Cut, som jeg bare har 
møtt én gang, forteller Torseth og viser frem 
hvor på dressen han har plassert deres pin. 

Mikalsen legger til at dette er en pin 
heller ikke han har vært borte i før. 

– Man finner tilhørighet  
ulike steder
De er begge enige i at deltakelse i linje-
foreningen har vært en viktig del av 
studietiden. 

– Jeg vet om mange som har funnet 
venner for livet gjennom disse komitéene. 
Selv har jeg fått mange gode venner som 
jeg har hengt mye med utenfor studiene, 
forteller Mikalsen. 

Trondheims mangfold av foreninger og 
verv byr på muligheten til å bli kjent med 
mange ulike mennesker. 

– Noen har linjeforeninger, mens andre 
har Samfundet og NTNUI. Man finner 
tilhørighet ulike steder, sier Torseth. UD

Veteranenes beste tips
• Fest daljene med sikkerhetsnåler på bak-

siden av dressjakken. Da slipper du å 
havne i samme situasjon som Mikalsen, 
hvor Erudio sin 15-års dalje plutselig var 
forsvunnet. Sjekk at alle pinsene sitter godt 
før du drar av gårde på ball. 

• Hvis du vil bytte pins på ball, finn godt 
berusede styremedlemmer. 

• Ta med masse ekstra pins.

 Jeg veide dem og 
det ble til sammen 
1,1 kilo i bare 

daljer og pins

“
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TEKST: Henrik Røren I FOTO: Lan La  
ILLUSTRASJON: Lara Haugland

Ingen matrett varierer i kvalitet like 
mye som pizza. På den ene enden av 
skalaen har du den norske grandiosaen. 
På den andre enden har du håndlaget 
neopolitansk steinovnspizza. Ja, det 
er samme rett, men likevel to helt 
forskjellige verdener. 

Selv om den gjengse studenten 
aldri vil kunne gjenskape pizzamagien 
du finner på et autentisk pizzeria, så 
kan man faktisk komme ganske nær. 
Nøkkelen er å implementere noen lure 
tips i prosessen.

Tips og triks
Et nøkkelord for god pizza er riktig 
temperatur. En ekte neopolitansk pizza 
skal gjerne stekes på 450–500 grader. Er 
man nerd nok, kan man investere i en 
egen pizzaovn, men det er kanskje litt 
ambisiøst for studentbudsjettet. Det går 
fint an å lage god pizza i en vanlig ovn, 
skrudd på maks, med et varmt stekebrett. 

Et annet viktig element er melet. 
Tradisjonelt er det tipo 00-mel som 
gjelder for deigen. Dette er et finmalt 
hvetemel som har ekstra høyt proteinnivå. 
Melet gir bedre struktur i pizzabunnen og 
egner seg veldig godt til å heve lenge. Tipo 
00-mel fås i de fleste dagligvarebutikker. 
Dersom man ikke er villig til å betale 
ekstra for melet, kan man selvfølgelig få 
god pizza med vanlig hvetemel.

Det siste elementet er kvaliteten 
på topping og tomatsaus. Det er helt 
innenfor å toppe pizzaen med Norvegia 
og kokt skinke, men resultatet vil 
naturligvis bli deretter. Du får tak 
i rimelig mozzarella, parmesan og 
spekeskinke på både Rema 1000 og 
Coop. Det er også verdt å bruke noen 
flere kroner på en god boks hermetiserte 
tomater, fremfor de aller billigste.

En dose Napoli i 
Trondheim

Neopolitanskinspirert 
pizzadeig
Ingredienser (1-2 pizzaer):

212 gram hvetemel, helst tipo 00
3 gram tørrgjær
138 gram vann
4 gram salt
1 ts sukker

Slik lages den:

Neopolitanskinspirert pizza 
Ingredienser (1-2 pizzaer):

Pizzadeig
Én boks hermetiserte hele tomater
Topping

Slik lages den:
Forvarm ovnen til det varmeste du 
får den. Varm også opp et stekebrett 
i samme ovn.
Når det er rundt ti minutter igjen 
til steking, setter du grillelementet i 
ovnen på fullt. Dette er for å varme 
stekebrettet ekstra godt.
Knus tomatene enten med hånden 
eller stavmikser. Smak til med salt.
Når man skal elte ut deigballen kan 
man gjøre følgende:

Dekk deigballen godt med mel på 
alle sider.
Press luften ut i kantene. Start i 
midten av ballen og press deg gradvis 
utover til du får en tynn kant.

Løs saltet opp i vannet og bland 
sammen med mel og gjær.
Bland til det blir en løs deig og la stå i 
rundt ti minutter.
Elt så deigen i rundt ti minutter før den 
skal heve i romtemperatur i to timer.
Lag deigen til en stram ball og plasser 
den i kjøleskapet i en oljet bolle.
Deigen skal nå kaldheve i minst 15 
timer, men opp til 120 timer.
Del deigen i ønsket antall porsjoner 
og lag stramme baller.
La ballene stå i romtemperatur i rundt 
to timer før steking.

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

c.

d.

5.

6.

7.

Strekk så deigen ut til ønsket 
størrelse. Enten kan du strekke 
den med fingrene eller så kan du 
føre pizzaen over knokene og la 
tyngdekraften strekke pizzaen. 
Dette krever litt prøving og feiling.
Når du har fått ønsket størrelse 
legger du deigen på et bakepapir.

Topp så pizzaen med ønsket topping. 
Husk at resultatet ikke nødvendigvis 
blir bedre jo mer topping du bruker.
Skru av grillelementet, og sett ovnen 
tilbake på varmluft på høyest mulig 
temperatur. på høyeste mulige 
temperatur.
Stek pizzaen i fem–ti minutter. Dette 
er veldig avhengig av ovnen du 
bruker, så følg godt med. De siste 
to–tre minuttene kan du igjen ha på 
grillelementet.

Pizza slår aldri feil. Med noen enkle tips og litt 
innsats kan du lage kvalitetspizza hjemme på 
studenthybelen.

1.

2.

3.

4.

a.

b.
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Den ukjente sporten roller derby beskrives som en 
intensiv fullkontaktsport på rulleskøyter. 5. april viste 
trondheimslaget Nidaros Roller Derby seg frem for Oslo 
Roller Derby i Trondheim spektrum. 

Julie Hafsås har spilt roller derby i to år, men forteller 
at det kun tok noen få måneder før roller derby var hele 
personligheten hennes. Hun forsøker å forklare hva 
sporten egentlig innebærer. 

– Når jeg forklarer det til folk pleier jeg å si at det er litt 
som rugby og hockey, men på rulleskøyter og uten ball, 
forklarer Hafsås.

Trondheims skjulte idrettsmiljø: 
– Som rugby og hockey, men på 

rulleskøyter og uten ball
Roller derby er en feministisk fullkontaktsport på rulleskøyter. 

En kamp med Nidaros Roller Derby gjorde dette konseptet klart.

Førstegangsjammer
Hafsås forteller at 1 kamp er inndelt i 2 omganger på 30 
minutter hver, som er delt inn i «jams» som kan vare i 
opp til 2 minutter. Laget får poeng ved at en spiller, kalt 
en «jammer», fra hvert lag passerer flest mulig motspillere. 
Såkalte «blockers» på den andre siden forsøker å blokkere 
jammeren. 

Hafsås hadde rollen som jammer for første gang under 
dagens kamp.

– Jeg var livredd, men klarte å passere motspillere slik at 
laget mitt fikk poeng, så jeg er veldig fornøyd, sier Hafsås. 

Syv dommere på samme tid
Selv om sporten kan se brutal ut, følger den et strengt 
regelsett med syv dommere på banen samtidig, i tillegg til 
fullt utstyr som beskytter hodet, knær, albuer, håndledd 
og tenner. 

– Det er veldig strenge regler for hva slags type kontakt 
som er lov. Det er for eksempel ikke lov å spenne ben, gripe 
eller dytte motstanderen, forteller Hafsås. 

Det er heller ikke lov til å gå inn med hodet først, sikte 
på hodet til noen andre, eller treffe noen i ryggen eller 
under kneet. 

Til tross for strenge sikkerhetsregler, innrømmer Hafsås 
at det likevel kan oppstå skader. 

– Risikofritt er det ikke. Det hender at noen skader seg 
slik at de får benbrudd eller hjernerystelse, men dette er 
heldigvis sjeldent, innrømmer hun. 

BRENNER FOR DERBY: Julie Håfsås har rollen 
som jammer for første gang under dagens kamp.

ALENE I TRONDHEIM: Nidaros Roller Derby 
ønsker å rekruttere nye medlemmer.

TEKST: Tuva Martine Ambjørseiet og Tuva Sandnes I FOTO: Tuva Sandnes| ILLUSTRASJON: Pil Ulheim
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Eneste klubben i Trondheim
Nidaros Roller Derby er det eneste laget som driver med 
den lille sporten i Trondheim. Hafsås forteller at hun gjerne 
skulle ønske flere visste om sporten. 

– Vi har så vidt nok spillere til et fullt lag. Ofte må vi låne 
spillere fra andre lag i Norge for å få et fullt lag til kamp, 
forteller Hafsås. 

Til tross for at spillerne i utgangspunktet spiller på ulike 
lag, er de altså ikke bitre fiender. Lagånden kommer tydelig 
frem ved kampens slutt, der både taperne og vinnerne jubler 
og klemmer hverandre. Det er åpenbart at de er gode venner. 

– Det er dyrt å reise frem og tilbake for å spille kamp, så 
for å hjelpe hverandre litt med kostnadene sover vi ofte 
over hos hverandre. I kveld sover en jammer fra et annet 
lag hjemme hos meg på sofaen, sier Hafsås. 

Selv om laget får støtte fra andre lag rundt om i Norge, 
forteller Hafsås at de likevel er avhengig av nye medlemmer 
og dugnadsånd for at klubben skal kunne overleve. 

– Vi drifter hele klubben selv, men vi trenger flere folk til 
å holde liv i laget og drifte det, forteller hun. 

– Alle kan spille derby
Selv om roller derby er en liten sport i Trondheim, 
understreker Hafsås at sporten er åpen for alle.

– Alle kan spille derby. Vi er en mangfoldig gruppe der 
det er plass til alle, både unge og eldre, studenter og folk i 
arbeidslivet, sier hun. 

Hun forklarer videre at sporten bygger på et feministisk 
grunnlag. 

– Roller derby startet som en kvinneidrett med en 
feministisk «grasrotbevegelse», og denne bevegelsen driver 
fortsatt sporten fremover, forteller Hafsås. 

Sporten er således kjent for å kjempe for likestilling 
mellom alle kjønn, ikke bare menn og kvinner, men også 
transpersoner, interkjønnede og kjønnskreative. 

– Vi ønsker at alle som identifiserer seg med noe kvinnelig 
skal få lov til å være med. I motsetning til andre sporter der 
transkvinner blir ekskludert av frykt for at de kan ha en 
fordel over cis-kvinner, påstår Hafsås. 

Møt Hot Sås og Kentucky Fried Bitchin
Mens spillerne ruller rundt, er det vanskelig å ikke legge 
merke til de artige navnene de har på draktene sine. 

– Det er vanlig å velge seg et morsomt spillernavn, gjerne 
et ordspill som har noe med navnet ditt å gjøre, eller noe du 
liker innenfor populærkulturen, forklarer Hafsås.

Selv har hun valgt seg spillernavnet «Hot sås» som 
et «spicy» ordspill på etternavnet hennes. Lagspilleren 
«Kentucky Fried Bitchin» tok navnet etter at faren hennes 
reiste hele veien fra Kentucky for å se hennes første kamp. 

Hafsås vet ikke hvor tradisjonen kommer fra, men sier 
at det har blitt en stor del av derbykulturen.

– Vi tar sporten på blodig alvor, men vi synes det er viktig 
at man kan ha det litt artig i tillegg, avslutter hun. UD 

FULLKONTAKTSPORT: Sporten kan beskrives som en kombinasjon av rugby og hockey, men på rulleskøyter og uten ball.
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Når livet man vier til sin sjelevenn 
tar slutt, er det kun fortiden man har 
igjen. Det er kun tilbakeblikket på 
stundene man en gang hadde: gleder 
og sorger, minner og historier. Ingen 
av stundene står for seg selv. De formes 
og fargelegges, de fortelles ut fra et 
perspektiv. Utroskap, skilsmisse og 
kjellerleilighet er en uunngåeligdel av 
romanen til Kyrre Andreassen.

I Andreassens nyeste bok møter man 
Linda. Hun valgte bort studiene og fant 
kjærligheten i hjembygden på Østlandet. 
Hun og Svein, det skulle være dem og 
dette for alltid. Fort kom også barn og 
hus, og Linda fant seg jobb i kommunen. 
Drømmene ble tilsidesatt. Jusstudiene i 
Bergen ble det aldri noe av.

Tjue år senere er hun fremdeles i bygden, 
men livet har endret seg. Historien 
fortelles i retrospekt. Hun forteller 
i fragmenter og bruddstykker, og 
romanen fortelles i flytende bitterhet. 
Om den gangen Svein mistet følelsene 
for henne, om da hun endte opp i 
en kjellerleilighet, og om de dårlige 
relasjonene til eksen, hans nye kjæreste, 
og til barna sine.

TEKST: Nikolas Tveiten

Uten nedslagsfelt er 
historien null verdt
Ikke mennesker jeg kan regne med tok 
fjorårets bokhøst med storm, og vant 
kritikerprisen for beste voksenbok. 
Det kom ikke som en overraskelse.  

Andreassen griper leseren med 
rikt språk, tempo og fortettede 
beskrivelser. Skildringene er detaljrike 
og bemerkelsene er snedige; atter en 
gang forekommer Lindas uforsonelige 
frustrasjon i subtile nyanser. Den 
gjennomtrenger historiens overflater 
med spissfindighet over hverdagens 
mønster. Ingenting er verre enn den 
forutsigbare samtalen i lunsjen på 
jobb, eller Sveins ynkelighet da han 
var sykmeldt for depresjon – for ikke å 
nevne den gangen han skulle «finne seg 
selv» gjennom terapi og svulstig lingo. 

Romanen er subtil, men likevel sterk 
i beskrivelsene. Narrativet drives og 
skapes av Lindas forsøk på å nøkternt 
forsvare hennes egen versjon av 
historien, men det i friksjon med 
hennes uforsonlighet med en tapt fortid. 
Sannhetsgehalten møter sitt bristepunkt.

Om historien er om kjærlighetens dunkle 
sider, er det også en historie om bygders 
små strukturer. Alle kjenner alle, alle har 
en relasjon eller fortid med hverandre. 
Det handler altså ikke bare om hvordan 
sladder spres, men om hvilken historie 

som får seire i fortellingens gang 
gjennom dalføret. Slik som Linda sier 
det, er det ikke innholdet i historien 
som teller, men nedslagsfeltet: «Det er 
tettere trafikk på Autopartner enn på 
rådmannens kontor». 

Utilgiveligheten hennes for livets 
sannheter gjør henne smålig, og 
den kjipe anskuelsen av verden gjør 
henne lite tiltalende. Bygdelivet og 
ryktespredningen plasserer likevel 
det hele i anfektelse. Det samme gjør 
forholdet vårt til Linda og hennes 
handlinger. 

Boken har språklig ømhet og et øye for 
det store i det små. Den gir et innblikk 
i en interessant kvinne, og følelseslivet 
hennes er brettet ut i sin mangefasetterte 
form og vegring. Dette står også vis-à-
vis bygdesamfunnet og strukturene 
hun befinner seg i: mennesket og dets 
rammer. Boken er uten tvil en sjeldenhet. 
Rydd plass i hyllen.

s

s
Curling er en sport som kombinerer de sedvanlige husarbeidene feiing og stein-nedover-is-
dytting. Den siste har ikke blitt praktisert siden oppdagelsen av hvilken som helst bedre ting 
å finne på. 

Selvsagt skal disse to aktivitetene utføres parallelt, i tandem, synkront. Men ikke i kontakt. 
Man skal ikke bruke kosten som kølle, og stenen som puck. Da «brennes» stenen. Dette har 
ikke Kinas landslag forstått.

Hva formålet med feiingen er, kan virke diffust for en nyinnvidd, da det mest fremstår som 
et ritual utført for å påkalle kreftene til en gud i halvsøvne. Det er mye roping, gnikking og 
skliing, alt for litt skjevhet; idrettsverdenens versjon av to jomfruer som utforsker hverandre 
på hjemmefest.

Kina fomlet ikke, de stappet den rett inn, tvert imot det publikum forventet. Nordmennene 
sa etter kampen at de ikke brydde seg så mye, at det hjalp dem mer enn Kina. Dette har mang 
en utilfreds kone også sagt, men det betyr ikke at det er sant.

Norge hadde kanskje tapt, selv om Kinas brenning ble straffet. At kineserne først begynte å 
tape kamper etter at juksingen ble oppdaget, tilsier at de nok har dratt en del fordeler av den.

Så skam og rødt kort til dere, Kina; dere har nå fått curlingentusiaster til å ønske seg VAR. 
Innføres det, skal det mer til enn klovnebukser og en Atle Antonsen-komedie til for å vekke 
publikumsinteressen igjen.

Vandaler fra nord har ikke skapt like mye kaos i Roma siden år 455. De faktiske 
vandalene ble ledet av kong Geiseric, mens Bodø/Glimts vandaler ble ledet av trener 
Kjetil Knutsen.

Det skal mye til for en avis med svart-hvitt hjerte å prise andre norske lag; det skal 
nærmest en semifinale i Europas nest mest prestisjetunge turnering til. 

Her er det viktig å bemerke «nest mest». Ikke begynn å tulle med at det er enda større 
enn en kvartfinale i den virkelig store turneringen – at å slå Olympiakos er vanskeligere 
enn Real Madrid, eller at Gila og Romagnoli når Baresi og Maldini til strømpelesten.

Uansett er dette en utrolig bragd i en fotballverden som nå har et større skille mellom 
fattig og rik enn noen gang. At det er mulig for et norsk lag å hevde seg i Europa, hadde 
få trodd. Rosenborgs bragder skulle bare mimres, aldri gjenskapes.

Slik som Nils Arne Eggen da, har Kjetil Knutsen nå felt murer og 
sprengt grenser for hva en norsk fotballklubb kan prestere. Med 
et vaklevorent Tottenham i semifinalen og et mulig kriserammet 
Manchester United i finalen, så er det bra at det snart er 
sommerferie for Under Dusken. Ellers kan det hende at man må 
ta noen ubehagelige samtaler om hva som er størst. 

TEKST: Kristoffer Ramsøy Fredriksen | ILLUSTRASJON: Kirsti Jacobsen

Tittel:Tittel: Ikke mennesker jeg kan regne med
Forfatter:Forfatter: Kyrre Andreassen
Sider:Sider: 400
Forlag:Forlag: Gyldendal
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Bli med inn i mørkerommet

Studentenes kameraklubb har holdt koken siden 1938. 

Analog fotografering er langt fra dødt. 
Alle som har skrollet seg gjennom 
Instagram de siste årene kan skrive 
under på det. Det kryr av bilder med 
det velkjente gulskjæret fra et engangs
kamera, og kornete svarthvittbilder. 
Å fremkalle bilder selv, derimot? Det 
beskriver leder Andreas Tranvåg ved 
Studentenes kameraklubb som en 
døende kunst. 

– Jeg brenner for å holde liv i den 
kunsten. Mange tar bilder analogt, 
leverer inn filmen hos en fotobutikk 
og får tilbake ferdig fremkalte bilder. 
Det er jo greit det, men det er noe helt 
eget i å fremkalle filmen selv og lage 
forstørrelser på papir, forteller Tranvåg.

To utvekslingsstudenter står og ser 
gjennom en brun filmrull som bølger 
seg nesten ned til gulvet. Det lukter vafler 
fra den lille kjøkkenkroken. Lokalet er 
stappfullt av permer og gamle og nye 
bilder på veggene. Under Dusken er 
på besøk under et arrangement som 
de pleier å ha to ganger i måneden: 
mørkeromskveld.

– Vi stiller med gratis kjemikalier, 
og så kan medlemmene få fremkalle 
fargefilm og svarthvittfilm. De får 
hjelp hvis de aldri har gjort det før, sier 
Tranvåg.

– Jeg ser for meg at det er ganske 
vanskelig å lære seg?

– Å fremkalle negativer er ganske rett 
frem. Man må bare holde tungen rett i 
munnen. Og så er det ganske enkelt å 
få et bilde på papir. Så spørs det litt 
hvor pirkete man er, for man kan jo 
perfeksjonere det til det ekstreme, men 
folk blir overrasket over hvor greit det 
går.

Pause fra stress
Tranvåg har selv blitt en av perfeksjon
istene, og leser seg frem til ulike 
fremkalling s  teknikker gjennom gamle 
bøker. Han holder også begynner kurs 
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på Moholt

og mer avanserte kurs i fremkalling for 
klubbens medlemmer.

– Det er ganske magisk å legge et papir 
i en plastdunk, og så se at bildet kommer 
frem på papiret, sakte, men sikkert. Folk 
blir veldig bitt av basillen da.

– Mange vil kanskje tenke at man kan 
få det samme visuelle resultatet gjennom 
å redigere et digitalt foto?

– Det kan man nok, men mørkeroms
prosessen tiltrekker meg. Den er veldig 
avslappende. Ting tar tid, og det er 
digg å få det avbrekket i en stressende 
skolehverdag.

TEKST: Leif Henrik Hansen Hoøen I FOTO: Ingve Aleksander Hetland
ENGASJERTE: Kjelleransvarlig Casper Draget (til venstre) og leder Andreas 
Tranvåg (til høyre) deler gjerne av kunnskapen sin til nye medlemmer.
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Lederen av klubben utviklet seg veldig 
som fotograf etter at han begynte å skyte 
analogt.

– Jeg kan ta maks tolv bilder på de 
kameraene jeg bruker. Jeg bruker også stor
for  matkamera, og der kan jeg ta maks ett 
bilde per gang. Da må du tenke veldig godt 
over hva du gjør og hva du tar bilde av, sier 
Tranvåg.

87 år historie
Kameraklubbens røtter strekker seg helt 
tilbake til 1938. Egentlig startet Fotogjengen 
på Studentersamfundet som en del av 
Studentenes kameraklubb. En splittelse på 
50tallet førte til at de som ville jobbe med 
å dokumentere livet på Samfundet ble til 
Fotogjengen, og de som ville fotografere 
som en hobby fortsatte i Studentenes 
kameraklubb.

– SK startet jo mens analogt foto var 
det eneste man hadde. Så kom det digitale 
og klubben fortsatte med det, men døde 
litt ut. Så tok noen tak igjen i 2017, flyttet 
inn i lokaler på Moholt og fikk tak i masse 
gammelt utstyr. De var 45 stykker, men så 
har det utviklet seg veldig, og nå er vi rundt 
70 medlemmer, sier Tranvåg.

I tillegg til mørkeromskvelder, arrangerer 
de fototurer og har sitt eget fotomagasin, 
Krøniken, som gis ut én gang i året. 
Klubbens medlemmer får også tilgang 
til å bruke mørkerommet når de vil, men 
arrangementene er åpne for alle, medlem 
eller ei.

– De fleste medlemmene skyter analogt, 
men det er også mange som tar digitalt, 
forteller Tranvåg.

En av de som tar mest digitale bilder, er 
Gyri Sandvoll. Hun er arrangementansvarlig 
og tar en pause fra vaffelstekingen for å 
snakke med Under Dusken.

– Jeg hadde ikke mye erfaring med å ta 
bilder før jeg ble med. Jeg lærer meg fortsatt 
ting, og det å være omringet av folk som er 
så engasjerte gjør at man lærer veldig mye, 
enten man vil det eller ei, forteller hun og ler.

– Hvem er et typisk medlem av kamera
klubben?

– Det er jo definitivt de som brenner for 
analogt fotografi, har fem kameraer og frem
kaller to ganger i uken, spøker hun.

Hun forteller videre:
– Neida, det blir kanskje litt ekstremt. 

Man kan være med hvis man tar bilder 
med Iphone også, sier hun.

Rom for å eksperimentere
Casper Draget er klubbens kjeller
ansvarlig. Han hadde aldri rørt et analogt 
kamera før han ble med i klubben. Nå 
eier han tre.

En standard filmrull har plass til 
36 bilder, og koster vanligvis litt over 
100lappen. Man vet aldri helt hvordan 
resultatet blir før bildet er ferdig frem
kalt.

– Jeg har gått gjennom flere pro sesser 
hvor jeg ikke fikk noen bilder, og en 
gang ble frem  kallingen helt feil, så alle 
bildene ble knall grønne. Når du legger 
inn så mye inn sats betyr de bildene som 
blir bra veldig mye for deg, sier Draget.

Gjennom råd og veiledning fra 
andre medlemmer i klubben, har 
Draget nå funnet frem til sin egen stil 

på frem  kallingene sine. Han er glad i å 
eksperimentere.

– En gang kjøpte jeg en svarthvitt
film som var sensitiv for infrarødt 
lys. Jeg lånte et infrarødt filter slik at 
det eneste lyset som gikk gjennom 
kameraet og inn til filmen var det 
infra røde. Da jeg frem kalte de ble 
vannet og himmelen veldig mørke, og 
vegetasjonen og trærne ble lysende 
hvite, så jeg fikk litt dystopiske bilder, 
forteller Draget.

Noens skrot er andres gull
Vi beveger oss inn på mørke rommet 
med leder Tranvåg. En del av utstyret 
ble donert til kameraklubben for få år 
siden, av «en skikkelig hyggelig kar som 
bor i nærheten». 

– Han drev med foto på 80tallet i 
Trondheim, mens han studerte. Han var 
ikke med i Studentenes kameraklubb da, 
men han hadde hørt om oss. Så fant han 
ut at vi fortsatt eksisterte, og sa «ja, jeg 
har alt dette utstyret liggende i kjelleren, 
vil dere ha det?» forteller Tranvåg.

Flere av medlemmene står rundt 
ferdig fylte frem kallingstanker. De 
venter på at filmrullene skal bli klare til 
å tas ut og jobbes videre med.

– Jeg har med svarthvittfilm, men 
har aldri fremkalt før, sier en som er på 
mørkeromskveld for første gang.

Tranvåg finner frem kjemikalier og 
går bort for å hjelpe. UD  

BRATT LÆRINGSKURVE: Arrangement
ansvarlig Gyri Sandvoll hadde ikke mye 
erfaring før hun ble med i kameraklubben, 
men har lært mye siden da.

EN DØENDE KUNST: Studentenes kameraklubb vil holde liv i 
kunsten å fremkalle bilder selv.

BITT AV BASILLEN: Mange har funnet en ny kjærlighet for 
fotografering gjennom Studentenes kameraklubb.

STOR SAMLING: Med en 87 år lang historie, har klubben et rikt arkiv 
med fotografier tatt av tidligere medlemmer.

AVSLAPPENDE: Mange tiltrekkes av den rolige atmosfæren på 
mørkerommet. Det gir pause fra en hektisk studiehverdag.

FOTOTUR: Tidligere dette semesteret fikk 
kameraklubben tilgang til fabrikklokalene 
til E.C. Dahls bryggeri for å ta bilder. Det 
resulterte i dette portrettet av Casper Draget. 
Foto: Gyri Sandvoll

ALLE ER VELKOMNE: Man trenger ikke 
å ha tidligere erfaring med fotografering 
for å bli med i klubben.
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Når vi tenker på sommeren, er det å 
sitte i et mørkt rom og se på et lerret i 
noen timer, ikke det første vi ser for oss. 
Sommerferien består forhåpentligvis av 
mye sol, natur og en velfortjent pause 
fra skole eller jobb. Men akkurat derfor 
er sommeren den perfekte muligheten 
til å se på film.

Sommeren har lenge vært den verste 
kino sesongen med tanke på besøkstall. I 
alle fall frem til 1975 da Steven Spielberg 
kom med den første offisielle storfilmen 
Haisommer, og forandret sommer
kinoen for alltid. Folk strømmet til 
kinoene for å oppleve spetakkelet. 
Spennende handlings sekvenser, høyt 
tempo og episk musikk utgjorde 
storfilmen og dermed suksessen.

Det er en grunn til at skrekkfilmer 
slippes på høsten og krigsfilmer alltid har 
premiere om vinteren. Det er ikke stoff 
de fleste vil se om sommeren. Årstidene 
påvirker ofte humøret og derfor også 
hvilken type film vi har lyst til å se.

Mens vi leter etter skumle erfaringer på 
kino i høsten, er de fleste på jakt etter 
gode følelser om sommeren. Det er altså 
ikke så rart at mange Pixar og Disney
filmer har premiere om sommeren og 
gjør kinobesøk til en god opplevelse og 
et tilbakeblikk til barndommen.

Selv om storfilmer nå slippes hele 
året, er sommeren en undervurdert 
kinoårstid – det er da du virkelig kan 
nyte en storfilm.

For det er ikke bare filmene selv som 
gjør sommeren til en bra kinosesong. 
Akkurat fordi de fleste er på ferie eller 
opptatt av det gode været, er det en 
høyere sjanse for at kinosalen er tom.

Til tross for at denne meningen kanskje 
er litt kontroversiell blant lidenskapelige 
kinogjengere, er det å se en film på en 

Folk flest assosierer kanskje ikke den varme årstiden 
med kinobesøk. Men jeg mener at sommeren er en 
undervurdert kinosesong. 

tom kino en vidunderlig opplevelse som 
anbefales å erfare. Ingen som snakker 
bak deg, ingen som sjekker mobilen 
på raden foran deg, ingen som sparker 
i setet ditt bakfra, og ingen som setter 
seg rett ved siden av deg, selv om det er 
mange andre ledige seter.

Uansett om kinoen er tom eller ikke, 
er kinoen et avbrekk fra den stressende 
verdenen rundt oss. Det er en mulighet 
til å forsvinne i en film, glemme alt rundt 
seg og oppdage en ny verden.

I en tid hvor alt rundt oss ser ut som 
det går i nedoverbakke, er det kanskje 
det vi trenger mest – en pause. Det er 
det kinoen kan hjelpe oss med, også om 
sommeren.

Så ta med deg en vennegjeng, kjøp en 
stor popcorn og noen kalde drikker, og 
nyt sommerkinoen til det fulle. 

ILLUSTRASJON: Kirsti Jacobsen

Journalist i Under Dusken

FYNN HOFMANN

En hyllest til 
(sommer)kinoen

Kommentar:



Vannmannen (20. januar–18. februar)
Du, av alle, vil bli utpekt som syndebukk 
når apen Julius endelig dør denne 
sommeren. Straffen blir at en kvinnelig 
sjimpanse får lov til å bite av tommelen 
din. 

Fiskene (19. februar–20. mars)
Ditt største problem i tiden som kommer, 
og kanskje til og med i hele sommer, 
vil være at du konstant forveksler 
«Røvervise» med «Her kommer Ole 
Brumm». Resultatet vil bli en blanding 
av de to i uviss rekkefølge. 

Væren (21. mars–19. april)
Når du går tom for middagsidéer mens 
du er i matbutikken, bestemmer du 
deg for å kopiere en tilfeldig kundes 
handlekurv. Du blir tatt på fersken, og 
det er ingen lett sak, men prøv å opptre 
på en forståelsesfull måte. 

Tyren (20. april–20. mai)
Har du noen gang opplevd at det er 
ekstra vanskelig å ikke le når det absolutt 
ikke egner seg å gjøre det? Uansett om 
det blir første, andre eller mang en gang, 
kommer dette til å skje med deg neste 
gang du er på fastfood-restaurant.

Horrorskop

TEKST: Christian Truyen Ryssdal | ILLUSTRASJON: Eugen Johnsen

Verdensbildet kan virke uforutsigbart, men for min del er det 
klinkende klart. Det som står her vil ramme deg snart. 

Tvillingene (21. mai–20. juni)
Dersom du vinner talentkonkurransen, 
kommer noen til å spandere en diger 
banansplitt på deg. Når, hvor eller hva 
slags talentkonkurranse det er snakk om, 
må du finne ut av selv. 

Krepsen (21. juni–22. juli)
Du får beskjed om at du ikke er 
velkommen tilbake til Kristiansand 
dyrepark når du blir rasende på en gjeng 
med barn som gjør narr av deg for at du 
faktisk trodde du kunne få skoene dine 
reparert i Skomakergata. 

Løven (23. juli–22. august)
En gåtur langs Nidelva kan vekke mange 
følelser. Når opptil flere ro-lag glir forbi 
deg, kommer du til å føle deg som en 
landkrabbe, men ikke forstyrr dem av 
den grunn. Da blir de sinte. 

Jomfruen (23. august–22. september)
Selv om den neste paven kanskje har blitt 
valgt når du leser dette, vil du fortsatt få 
beskjed om at du er for ung til å vurderes 
til stillingen om noen uker. 

Vekten (23. september–22. oktober)
Du kommer til å bli utpekt som lederen 
når pollenallergikerne endelig går 
til opprør mot naturen denne våren. 
Uavhengig av om du selv er allergisk 
eller ikke. 

Skorpionen (23. oktober–21. november)
Enten du ser for ung ut til å komme inn på 
bar eller virker for gammel til å studere, 
kommer du uansett til å bli tilbudt snus 
av vakten som sjekker legitimasjonen 
din. Ikke føl deg forpliktet til å takke ja 
hvis du ikke vil ha, eller allerede har. 

Skytten (22. november–21. desember)
Du kommer til å pådra deg store 
økonomiske problemer når du bytter 
ut sommerjobben som har tariffavtaler 
med en som ikke har det. Du kan gjerne 
skylde på en viss president og hans 
venner, men til syvende og sist har du 
deg selv å takke for at du ikke skjønner 
hva tariff betyr. 

Steinbukken (22. desember–
19. januar)
Fransk løksuppe er kanskje et typisk 
høst- og vintermåltid, men det betyr ikke 
at det er ulovlig å spise det i løpet av våren 
eller sommeren. Når du bestemmer deg 
for å trosse normen, kommer du i løpet 
av den påfølgende natten til å oppdage at 
vampyrer har blitt løkresistente. 

Hei, takk for spørsmålet ditt!

Det er veldig lett å forstå at det er slitsomt når kjæresten din ikke stoler på deg. Generelt er det vanskelig for 
enhver relasjon når man ikke har tillit i bunn. Det virker jo her som at det ikke handler om deg, men at kjæresten 
din bringer med seg en del bagasje inn i forholdet som du nå må forholde deg til. 

Det korte svaret på spørsmålet ditt er vel at man ikke kan «fikse» andre mennesker. Det er hverken ditt ansvar, 
eller noe du kan gjøre noe med uten at hen selv velger å jobbe med det. 

Ettersom problemet ikke ligger ved deg, gjør heller ikke løsningen det. Det kan være vanskelig å ta innover seg, 
for når noen man er glad i har det tungt eller vanskelig, ønsker man jo å hjelpe. 

Men selv om du ikke kan løse problemet, betyr ikke det at kjæresten din ikke kan utvikle seg.  For dem, og kanskje 
også for deg, kan det lønne seg å ta kontakt med en utenforstående og objektiv samtalepartner. Både Sit og 
NTNUs velferdstilbud kan være noe å sjekke ut. 

Midt i det hele er det viktig at du passer på deg selv og sørger for å overholde dine egne grenser. Om du føler 
at forholdet tar mer enn det gir, er det lett å bli bitter, og det er ikke bra for noen av dere. Det blir dermed en 
vurderingssak for deg, om dette er noe du ønsker å stå i og kjempe for, eller om det blir for mye og koster mer 
enn det smaker. 

– Emma

TEKST: Emma Mathea Børsting Andersson 

Under Dusken svarer
Under Dusken svarer på dine spørsmål om sex, kjærlighet, 
vennskap og livet ellers. 

Under Dusken minner om at disse svarene er gitt av helt vanlige studenter uten helsefaglig 
kompetanse. 

Send inn dine spørsmål til duskensvarer@studentmediene.no eller bruk QR-koden. 
Du får svar i neste utgave av Under Dusken. Innsendere kan anonymiseres.

Når skal man kaste inn håndkleet?

Jeg har vært med kjæresten i et halvt år nå, men hen sliter med mye tillitsproblemer. Hen har blitt 
utsatt for mye utroskap av tidligere partnere, og jeg sitter nå igjen med et lappeteppe av et menneske. 
Jeg syns det er tungt at jeg aldri kan være «ærlig nok», hen spør om jeg «faktisk dro hjem rett etter 
skolen» eller andre liknende, mistroiske ting. 

De gode stundene våre er veldig gode. Hen kan se i etterkant av utbrudd at hen er urimelig, og 
generelt så vil vi de samme tingene i livet. Jeg lurer egentlig kanskje på hvordan man fikser et slikt 
lappeteppe-menneske? Er det mulig? Når har det gått for langt? 

UD

X
https://www.underdusken.no
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Vårsemesteret er sesongen for 
linjeforeningers generalforsamlinger 
der nytt styre velges. Et valg som finner 
sted på demokratiske prinsipper. Et 
valg som for mange bærer preg av 
nervøsitet, engasjement, håpefullhet 
og sist, men ikke minst, popularitet.

Ja, for det er blitt sånn at popularitet 
trumfer engasjement i nevnte verv. 
Og mange tenker at det er slik 
demokratiske valg arter seg. Nemlig 
ved at den kandidaten som stiller, 
må være godt likt av selve folket som 
stemmer frem det nye styret. Dette er 
vanskelig å fornekte. 

Problematikken oppstår når takt-
ik k eri og valgallianser overkjører 
kv a l ifikasjon og engasjement. Valget 
vinnes på basis av interne avtaler og 
antall venner i linjeforeningen, ikke på 
bakgrunn av personlig engasjement.

Det hele minner om en episode fra 
Paradise Hotel anno 2015. Alliansen 
lager en nøye gjennomtenkt plan 
som sikrer et visst utfall – dere 
skjønner poenget. Og det hele skal 
fremlegges på en forsamling foran hele 
studiet. Litt som i de spenningsfylte 
parseremoniene på «pærra». 

ILLUSTRASJON: Eugen Johnsen

Linjeforeningsvalg har blitt 
en popularitetskonkurranse

Det er bekymringsfullt at generalforsamlingen 
i linjeforeninger minner mer om en episode av 
Paradise Hotel enn om et reelt, demokratisk 
valg av nytt styre.

Det eneste som skiller en semi-bra 
episode med pærra og en general-
forsamling på vårsemesteret er spenn-
ingsmomentet. Det er ikke lenger 
noe spennende hvem som vinner 
valget. Det er nærmest satt i stein før 
generalforsamlingen. Er det sånn vi vil 
ha det?

Man kan ikke benekte at slike masses-
ug gesjoner og taktikkeri gjør det skum-
melt for enkeltindividet å stille til valg. 
Hva har man å stille opp med når en 
mektig allianse har avtalt å stemme på 
hverandre?

Det resulterer i at de uten allianse 
ikke stiller til valg. Linjeforeningsstyret 
blir forbeholdt de få og er ikke allment 
tilgjengelig. Alle skal ha en reell mulighet 
til å bli valgt, men slik er det ikke lenger.

I redsel for å fremstå som moralens 
høyvokter ønsker jeg i tillegg å påpeke 
det faktum at det nyvedtatte styret 
ved generalforsamling får reelle kons-
ekvenser. Vel vitende om at linje-
foreninger på Gløshaugen besitter store 
mengder penger, må en faktisk stille seg 
kritisk til hvem som skal forvalte disse.  

Det er på tide å åpne Pandoras eske 
slik de gjør på Paradise Hotel, ta et 
oppgjør med oss selv, ta et oppgjør med 
hverandre, og besvare spørsmålet ingen 
snakker om: Skal linjeforeningsstyret 
virkelig velges på basis av popularitet, 
eller muligens på kvalifikasjon og 
engasjement?

Kommentar:

Aëla Kervarec

Journalist i 
Under Dusken

Hvis det begynner å bli en stund siden 
du satt og småduppet i en norsktime, 
er «in medias res» et litteraturteoretisk 
begrep som innebærer at noe begynner 
midt i historien. Ingen innledning. 
Ingen kontekst. Det er rett og slett en 
pangstart. Noe som egentlig er en ganske 
god beskrivelse av debutalbumet til den 
24 år gamle sandefjordingen. 

Etter en rekke singler (hele 7 siden 
2022 faktisk), presenterer Zimmermann 
endelig In medias res, og som album-
tittelen insinuerer så slipper han oss 
midt inni historiene sine. Lyrikken 
i låtene er sårbar og pakket inn i 
nostalgiske melodier. Dette minner om 
et album som artister gir ut etter noen 
år med erfaring «on the road», noen 
veldig offentlige brudd, og en kleptoman 
fase som dessverre gikk utover noen 
designmøbler. Med andre ord, dette er 
et ganske modent album. 

TEKST: Simen Lerstad 

Zimmermann 
– In medias res
Et imponerende debutalbum 
som byr på sårbare låter 
pakket inn i nostalgi.

Foto: Warner Music Norway

Lydbildet ligner i stor grad på klassiske 
sommerlåter med en klimprende 
gitar, en pianomann i bakgrunnen 
og funky basslinjer. Kvaliteten på 
produksjonen skal heller ikke feies under 
teppet. Sangene «Ole lukkeøye» og 
«Flipperspill», som er litt mer «upbeat» 
og komplekse, oppleves aldri som rotete 
eller upolerte. Det er tydelig at hele 
albumet er konstruert med en god dose 
kjærlighet. 

Det er åpenbart at Zimmermann er 
en dyktig låtskriver. Han byr på en 
mimoseaktig følsomhet som omhandler 
de ulike uroene og utfordringene man 
møter på i tidlig 20-årene. Det er både 
relaterbart og trygt. 

På den andre siden er ikke dette akkurat 
noe nyskapende eller revolusjonerende. 
Selvfølgelig, låtene er fortsatt av høy 
kvalitet, og han tar i bruk overraskende 

gode og nye allegorier for å beskrive 
hjertesorg, en utfordring i seg selv 
ettersom det er gjort en million ganger 
før. Likevel skinner han best når han 
beveger seg bort fra formlene. Noe jeg 
inderlig håper han tør å utforske videre, 
siden man gjennom det kjente kan 
skimte noe virkelig, virkelig bra. 

Dette er et album som passer perf-
ekt  til sykkelturen hjem fra Gløs-
haugen når solstrålene først titter 
frem. Zimmermann imponerer med 
velskrevne tekster, trygge og gjen-
kjennelige melodier, og en mest-
erlig produksjon. Når det kommer 
til debutalbum, er dette ganske bra. 
Grunnen til at jeg sier «ganske» er at det 
er tydelig at han har potensialet til å gå 
enda lenger.
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ILLUSTRASJON: Lara Haugland 

Spelle«mann»prisen 
– musikk satt på prøve
For Norges viktigste musikkpris blir musikken plukket fra hverandre og 
brutt ned under et mikroskop av eliten. 

Spellemannprisen er ofte sett på 
som Norges viktigste musikkpris. Den 
kjente bronsefargede munnharpen 
som deles ut hvert år har eksistert siden 
1973. Prisen ble etablert av det norske 
IFPI (Internasjonal organisasjon for 
platebransjen).

Det er en pris som verdsettes av mange 
og som gir en sjanse til nye og ferske 
norske artister. For eksempel kan prisen 
«Årets gjennom brudd og Gramo stip-
end» hjelpe den lille musikeren i både 
deg og meg til å gjøre drømmene om til 
en realitet. 

Denne prisen baserer seg på liveopp-
tredener, salg, radio og avspillinger. Det 
er tall det sees på og det gir mening, 
basert på dette, at prisen skal belønne 
noen som har klart å bryte seg inn i 
musikkbildet.

Så Spellemann er på overflaten en pris 
som ikke burde stilles ut på gapestokk. 
Det som ødelegger det perfekte 
speilbildet i vannet, er hvordan vinnere 
velges. For går det an å kåre noen som 
er best, når det kommer til et såpass 
subjektivt tema som musikk?

Helt siden musikken ble digitalisert 
og tilgjengelig for alle via tjenester som 
Spotify, kan alle føle seg litt mer som 
eksperter på musikk, kontra før da man 
måtte dra til sofistikerte teater for å 
oppleve musikken da den var forbeholdt 
eliten.

Spellemann deles derimot ikke ut av 
den vanlige mannen på gaten. De mest 
prestisjetunge prisene «Årets spelle-
mann», «Årets låt» og «Hederspris» 
best emmes av en spesialjury, med «høy 
komp etanse» innenfor musikk.

Det er tre runder der en jury på seks–ti 
medlemmer filtrerer ut alle innsendte 
bidrag til én vinner. Et unntak er prisen 
for «Årets låt», der juryen alene velger ut 
de nominerte, og vinneren bestemmes av 
en kombinasjon av fagjury og publikum-
s avstemning. 

Spørsmålet er naturligvis hva høy kom-
p etanse betyr, og spør du Spellemann, så 
får du intet svar. Det er vanskelig å finne 
ut hva dette betyr, og uansett hvor mye 
du leter på Spellemann sine egne sider, 
finnes det ingen forklaring på hva det 
innebærer.

Selvsagt finnes utdanninger innenfor 
musikkvitenskap og musikkteknologi 
– de som fordyper seg i musikkens 
verden ved å se på notene, lydbølgene 
og komponeringen. Det er de som vier 
livet sitt til musikken.

Dette er ingen undergraving av disse 
utda n n ingene eller de som bruker tim-
evis på å øve på å synge eller lære seg å 
spille et instrument. Men det å kåre noen 
til å være bedre enn andre er på grensen 
til å tråkke noen andre ned. 

Det blir bare for sterilt og teknisk, å 
tenke på musikk som noe man kan måle 
opp mot matematikk, et fagfelt som bare 
består av riktig eller galt. Har fagjuryen 
retten til å si at en låt eller et album er 
bedre enn den eller det andre, bare fordi 
de har «høy kompetanse»?

Fagjuryen løftes opp på en pidestall som 
en slags elite som plukker musikken fra 
hverandre bit for bit og analyserer hva 
som er bra eller dårlig. Artig nok er det 
også som oftest menn som havner på 
toppen som de beste. 

Nå skal det sies at det på ingen måte skal 
være slik at en kvinnelig artist har en 
større rett til å vinne en spellemannpris 
enn en mannlig artist. Men det er et 
faktum at musikkbransjen stort sett er 
preget av en skjev kjønnsfordeling i favør 
for mennene.

«Årets spellemann» har blitt delt ut 40 
ganger og det er 7 kvinnelige artister som 
har klart å kapre den, hvorav 3 av dem er 
med i musikkgrupper. «Hedersprisen» 
har blitt utdelt 52 ganger og bare 4 
frittstående kvinnelige artister har 
vunnet den. 

Det er noe å ha i tankene, det er beskj-
eden til de aspirerende unge jentene 
der ute som ønsker å bli store innenfor 
musikk. Heldigvis begynner kvinner i 
musikk å få mer oppmerksomhet med 
artister som Astrid S, Sigrid og Gabrielle.

Uavhengig av kjønn så vil en spelle-
m a n n vinner likevel få prestisje. De n n e 
trenden er derimot dalende. Spell e-
mannprisen 2024 var preget av kontr-
oversielle sponsorer og anklager om at 
prisen håner musikken istedenfor at den 
hyller.

Rockebandet Hudkreft, som selv 
var nominert for spellemann i rocke-
kategorien, og bandet Jouska, startet et 
opprop mot Pepsi som hoved sponsor av 
prisen. 60 artister og grupper signerte 
dette, blant annet Dagny, Arif, girl in red 
og Lars Vaular.  

Tiktok var også sponsor det året, og det 
fikk Universal Music til å trekke seg ut av 
prisen med begrunnelsen om at Tiktok, 
som undergraver musikk med bruk av 
kunstig intelligens og underbetaler for 
musikken de bruker, ikke skal støttes av 
dem. 

Musikk er ikke laget for å kunne bli 
brukt som et trofé som man veiver rundt 
i luften for å vise at man er best. Den er 
laget for at alle skal kunne uttrykke seg 
på en kreativ måte og for at alle skal 
kunne nyte den i evig tid, uavhengig av 
«ekspertise».

Det som er viktig, er at musikken skal 
forbli den vakre kunsten som den er. Skal 
priser som Spellemann overskygge den 
med prestisje og fagjuryer er det bare 
én ting som kommer til å skje: Mannen 
kommer ikke til å «spele» noe mer. 

Kommentar:

Wendy Wingwei Leung

Journalist i Under Dusken
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KINO: DER UNTERGANG
Når? 29. april, 19:00
Hvor? Olavshallen
Denne filmen har blitt ikonisk i seg selv, 
men man skal heller ikke kimse av at 
dette faktisk også er en svært god film. 
Den tar for seg Berlin under det tredje 
rikets siste dager, og vi får se en mektig 
mann som går i oppløsning.

KONSERT: SARA FJELDVÆR
Når? 29. april, 20:00
Hvor? Havet arena
Artisten Sara Fjeldvær inviterer til en 
avslappet intimkonsert. Der vil hun spille 
kjente og kjære låter, samt noen uutgitte 
små edelstener som man kan forelske 
seg i. Kryss fingrene for at de slippes 
en dag. La deg fortrylle av Fjeldværs 
magiske stemme, herlige tekster og et 
lydbilde som nærmest teleporterer deg 
ut av denne virkeligheten. 

TWILIGHT-MARATON
Når? 30. april, 21:00
Hvor? Nova kino
Det går mot vår her i Trondheim, men 
vi kan fortsatt drømme oss bort til 
regnfulle Forks. Slå i hjel opp til tolv 
timer med favorittene dine, enten de er 
vampyrer eller varulver. En fordel med 
å se alle filmene etter hverandre er at 
du ser handlingen tydeligere og kanskje 
oppdager et par hull. En gyllen mulighet 
til å se utviklingen av Cullen-familiens 
mange parykker. 

Dette er en del av Den store kinonatta 
2025, så om Twilight ikke er helt din greie 
finnes det flere alternativer. 

KUNSTUTSTILLING: USYNKRON 
PARALLELL SVØMMING
Når? 2.–16. mai
Hvor? Kunstakademiet i Trondheim
Bachelorstudentene ved Kunstakad-
emiet i Trondheim inviterer til avgangs-
utstilling. Her finnes alt fra skulpturer, 
malerier, vever, installasjoner og akro-
batiske performancer. Dette er ab s olutt 
verdt å sjekke ut for å støtte de kuns-
tneriske medstudentene dine.

Kulturkalender
Semesteret går mot slutt, og eksamen suger. Spis en god is, håper 
denne kalenderen duger.

KONSERT: KWAYELA UNIVERS
Når? 3. mai, 14:00
Hvor? Antikvariatet
Bandet har spilt sammen i nærmere 
elleve år og utvikler seg stadig. De 
utforsker malawiske, sørlig afrikanske og 
norske musikktradisjoner. Med innslag 
av trekkspill, gitar, vokal og mbira bærer 
musikken preg av jazz. Det loves alt fra 
lavmælte rytmer til dansestemning.

KONSERT: 
FUNK FOR FOREST
Når? 9. mai, 21:00
Hvor? Havet arena
Kjenn litt etter nå: Er ryggen din stiv etter 
mange timer bøyd over datamaskinen? 
Da synes jeg at du skal riste den løs på 
dansegulvet. Funk For Forest gir deg 
ny energi og muligheten til å danse ut 
kroppens stress og plager. Bli med når 
dansegulvet på Havet fylles av afrobeats, 
disko, jungelfunk og svette kropper. 

IMIMIMIMPRO 
PRESENTERER LILILILIVET
Når? 10. mai, 20:30
Hvor? Habitat 
Se for deg at du kan improvisere i livet. 
Åja, mener du at det faktisk er realiteten? 
At hele livet er nye opplevelser, og impro 
er en naturlig del av livets prøving og 
feiling? Kanskje. Med denne kvelden kan 
du få andre til å prøve og feile for deg 
gjennom improviserte tilnærminger til 
livets mange høydepunkter. Opplev ditt 
første kyss, billettkontroll på bussen og 
barnefødsel, bare gjennom impro.

KRÆSJKURS I FOLKEDANS
Når? 10. mai, 18:30
Hvor? Rockheim
Om du føler deg litt utenfor når hele 
vorset danser folkedans, har du nå 
endelig mulighet til å slenge deg med, 
og det med selvsikkerhet. Norsk senter 
for folkemusikk og folkedans inviterer 
til nybegynnerkurs på Rockheim, slik 
at vi alle kan svinge i takt med rytmene.

BAKGÅRDSSALG
Når? 11. mai, 12:00
Hvor? Singsaker studenterhjem
I år igjen inviterer beboerne på student-
erhjemmet til søndagsmarked for alle og 
enhver i deres egen bakhage. Her loves 
det klær, god stemning og forfriskninger 
til en studentvennlig pris. 

BOKBAD: NÅR JEG TENKER PÅ 
ROMERRIKET
Når? 21. mai, 19:00
Hvor? Litteraturhuset i Trondheim
Var du kanskje ferdig med å tenke på 
Romerriket i år, eller er du kanskje bare 
en mann? Uansett, lær mer om riket 
som stadig fascinerer og forundrer oss 
den dag i dag. Hør på forfatter Magnus 
Helgerud fortelle om hundre ting han 
tenker på når han tenker på Romerriket.

KVINNEHISTORISK VANDRING
Når? 22. mai, 18:00
Hvor? Oppmøte ved vestfronten av 
Nidarosdomen
Feministhuset i Trondheim tar grep 
for å lære oss mer om Trondheims 
barske historiske kvinner. Bli med på en 
byvandring med fokus på de glemte, så 
vel som de mer kjente.

OPERA: TERMINUS
Når? 5. og 7. juni, 19:00
Hvor? Rosendal teater
Når uteliggeren Lola brått våkner i en 
hotellseng, forstår hun at noe er på 
ferde. Som i Jeppe på Bjerget, narres 
også Lola inn i et drama der hun selv tar 
hovedrollen. Denne nye norske operaen 
får oss til å stille spørsmål ved hva som 
er ekte i hennes realitet.

Har du tips til kule ting som skjer i Trondheim? Noe du vil dele med Under Dusken og alle våre lesere? Send e-post til 
kulturredaktor@studentmediene.no med emnet «kulturkalender».
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ILLUSTRASJON: Victoria Lillejord Stenshagen
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11.
12.
13.
14.
15.
16.
17.
18.
19.
20. 

KVISS

0–5 poeng: 

KVISSMESTER: Jonas Drabløs Røisland 

6–10 poeng: 16–20 poeng: 

1.
2.
3.
4.
5.
6.
7.
8.
9.
10.

Hvem er du på 17. mai?

Hvilket land har flest kirker per innbygger?

Hva står Rem for i Rem-søvn?

Hvilken krig portretteres i maleriet Guernica av 
Pablo Picasso?

Hvor mange målgivende pasninger har Mario 
Balotelli i sin Premier League-karriere?

Hvem var den mest markante vokalisten i Big Brother 
and the Holding Company?

Hvilken fugl er den eneste som kan fly baklengs?

Hva heter de to vennene til Malfang fra Harry 
Potter-universet?

Hvilket fengsel er kjent for at Johnny Cash holdt 
konsert der?

Hvilket dyr er på flagget til delstaten California?

Hvem er mestskårende gjennom tidene på det norske 
kvinnelandslaget i håndball?

Hvilken type chili tørker man for å få chipotle? 

Hva heter grunnleggeren av scientologikirken?

Hva het den første butikken Odd Reitan åpnet?

Hva betyr kebab?

Hvilken sang har flest avspillinger på Spotify?

Hvilken kjendis vant den første sesongen av 
Skal vi danse?

Hva heter de to andre jordekornbrødrene i 
trioen Alvin og gjengen?

Fullfør ordtaket: Myke senger gir ...

Hva heter den grusomme rektoren i Roald 
Dahls Matilda?

PARTYSVENSKEN
Næmmen, er du på besøk for å feire du 

også, søta bror? Alle synes det er sykt 

gøy at du går rundt med to i promille 

og synger om Sildesalaten. Alt har sin 

grense, partysvenske. 

Gå bort!

ILLUSTRASJON: Kian Nouri og Lara Haugland

11–15 poeng:

1) Bob Dylan. 2) Jamaica. 3) Rapid Eye Movement. 4) Den spanske borgerkrigen. 5) Én. 6) Janis Joplin. 7) Kolibri. 8) Krabbe og Gurgel. 9) Folsom State 

Prison. 10) Grizzlybjørn. 11) Kjersti Grini. 12) Jalapeño. 13) L. Ron Hubbard. 14) Rema 600. 15) Grillet kjøtt. 16) “Blinding Lights” av The Weeknd.) 17) 

Katrine Moholt. 18) Simon og Theodore. 19) Late drenger. 20) Miss Trunchbull.

ISDRONNINGEN 
Nytt år, nytt rekord forsøk. Slenger du 

nedpå din 17. Krone-is? Joda, 17. mai 

er en dag for is, men er det verdt det når 

du får et illebefinnende og ligger som en 

Sandwich-is mellom dynen og sengen 

resten av dagen?

TROMME TOMMY 
Du har en utakk nemlig rolle. Du har 

øvd i månedsvis på å marsjere og spille 

trommene dine nedover gatene. Du er 

en essensiell del av dagen. Men korps 

er – og vil alltid være – litt nerd. Bittelitt.

RUSSEN
Én gang i livet opplever du å være russ 

på 17. mai. 13 år med skolegang er 

i dag over for deg. Man kan ikke si at 

du lider, for dette her har vært noen 

gyldne tider. Feir med måte. Dette har 

du fortjent.  

Hvem er den eneste som har vunnet Nobels 
litteraturpris for sangtekster?

Send inn løsningsordet til avisredaktor@studentmediene.no innen 20.05.2025 og 
vær med i trekningen av Under Duskens egne kryssordgenser!

Førre utgåves løysningsord var søvndrukken

Nynorsk
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0 ledige stillinger | 26 248 arbeidsløse nyutdannede
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Registrerer:
…at ett minutts stillhet til det som gikk bort
…at rip Annema og Dündar da
…at og paven
…at hadde også daua om jeg møtte JD Vance
…at katolske prester på stand
…at katolske prester på akademika dragvoll
…at drikke øl med katolsk prest
…at et gravøl for paven
…at Conclave vant kanskje ikke Oscar
…at men kanskje de tar til takke med å bli en dokumentar istedenfor
…at kjøper aksjer i ved- og røykindustrien i Vatikanet
…at det er det all vapinga på bussen har med å gjøre
…at men ærlig talt la folk få puste inn sur bussluft 
…at og ikke den sviende søte ostekake-kirsebær-skumgodteri-
lungeødeleggende bæsjelukta du puffer

…at nrk fokuserer veldig på kvælning
…at ikke gjør dette hjemme
…at lil freaks
…at bare vent til du hører hva pirumittene holder på med
…at ingen bittesmå rumpehull er trygge i den gjengen
…at eller hos oss i FITTEblekka;))
…at hallo there mr. president jaja here vi gå agein
…at yes we also like daddy humour
…at finally a new communication-gang only to make bad puns in ISFiT
…at det lyder at SymfSNORK er 115 år
…at trøttere enn superpangenes grinebiting
…at eldre enn alle i familien
…at kan noen be de grønnkledde roe seg litt
…at fem timer planke er da ingenting
…at throwback til 2012
…at så mye kroppsmaling kan da ikke være sunt
…at hjelper å være ripped som bare det
…at Sintef og NTNU sitter i et tre
…at kysser kliner kommer ikke ned
…at fordi NTNU truer med å kaste ut Sintef for campusprosjektet
…at skattesvik for krypto
…at fantasi-økonomien ble enda mer fantastisk
…at bikkjemyntene dine betaler mitt lånekasse-sponsa øl-gilde
…at og hva er greia med penger oppkalt etter luft??
…at arbeidsledig om halvannen måned
…at kun fem år på etterskudd
…at ntnUT av byen
…at harru noen kronasjer til en straks oblatlaus fitteblekkefaen   

KUKTURKALENDER

DER UNTERGANG
Når? 17. mai, 12:00

Hvor? Samfundet
Brik cock asscheim stiller inn som samfundetleder 
til stor ståhei! Nytt for året er at innsettelsen tar 
inspirasjon fra storfilmen Der Untergang, og vi 
får igjen se en mektig mann sakte men sikkert gå 
i oppløsning.

INNSETTELSE AV NY PAVE
Når? det kommer hvit røyk ut av pipa
Hvor? Vatikanet
Sitter du med et lite katolsk overhode i magen? 
Da bør du stille til Pave-valg! Ta med deg det 
røde kortet til vatikanet og stem i vei, vi trenger 
minst 50% flertall for at paven kan innsettes, så 
her gjelder det å ha tunga rett i munnen, gjerne 
og i den rette munnen.

STORMING
Når? 14. juli, 1789
Hvor? Bastillen
Slipp fangene fri og løslat din indre revolusjonære!

BOKBRENNING (Sponset av Ibok)
Når? Neste uke
Hvor? Marinen
Har du også bøker som støver ned bokhylla di? 
Frykt ikke, nå tvinger vi alle avgangsstudenter til 
å levere inn sine velbrukte og ubrukte bøker til st. 
hans feiring! Ta med deg din uleste “Realfag for 
dummies” og “Kafkas beste” og bli med på festen!

DJEVLENES NATTELIV
Når? Neste fredag
Hvor? Samfundet
Djevlenes natteliv er helga du har ventet på – 
når NTNUI-haters inntar Samfundet, og nyter 
å slippe å bli sjekket opp av selvgode klatrere 
og fotballspillere som sverger på at de ville 
vært på landslaget hvis det ikke var for at de 
strakk leddbåndet i 2017. “Idrettsutøvere” hører 
hjemme på dagtid. 

FITTEBLEKKAS MÅLPUNKT
Vi tenner språk mer enn Pirum tenner på seg sjølv. 
Her er nokre av våre forslag til eit betre mål. 

Date - Deit
Squash - Skvåsj
One night stand - Ein kvelds elskov
Sirkus - morromenneskesjåv
Blowjob - sugarbeidar
Kondom - barnefanger
Backer  - bækker
Ritalin - godis
Konklave - de barneinterresertes forbund
Isfit - ersprek
hooking - trynsleikjing
Smoothie - smudi
Lesbisk kvinne - slikkepott

Raudmer og rauter 
– Hvem vil ha kosepose!!!??? Hørte eg 
da ho smalt inn døra. Ho var klar og 
villig. Alle liker jo tororo.
Eg følar meg plutselig ikkje bra nok 
for ho. Men eg må jo prøve å være med 
på hennes greie. 
– Nå har eg laga no godt som ALLE liker. 
;) 
Eg prøvar å være sensuell, men eg får 
ikkje heilt til den stemma som hun 
ynskjer seg. Men eg prøvar så godt eg 
kan, i det minste. 
Ho så litt skeptisk på meg der eg la, 
henslengt over senga med hele Torotto 
til spot og spe. 
– Det er kjempegodt nok det, asså…

Trondhjems katolskekatolske presse
Spit frå lågtysk erting, krenking
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